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I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

ادامه در صفحه 

قیمت 2000 تومان

سنا
س: ای

عک

بازار طلا و سکه 99/9/13 ساعت 20:05

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

رئیس پلیس راه استان اصفهان از کنترل ترددهای جاده ای طبق دستورالعمل قبلی خبر داد ؛  

کمین جریمه ها در جاده ها
      خروج خودروها از شهرهای قرمز و تردد در جاده های بین شهری مشمول جریمه یک میلیون تومان و خروج از شهرهای نارنجی ۵00 هزار تومان است
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چطورحسابدار خود 
باشیم؟

رســول خدا )ص( مى فرمایند: 
»خویشتن را محاسبه کنید قبل 
از آنکه به حساب شما برسند و ...«  
هر چند معنــای واقعى این پیام 
حســاب و کتاب در روز قیامت 
است اما از آنجایى که دنیا محل 
کاشــت اســت و قیامت محل 
محاســبه اعمال ما ، در این دنیا 
همه ما باید به گونه ای رفتار کنیم 
که حسابمان در آخرت سبک تر 
باشد. یکى از مسائل مهم در دنیا 
حساب  کتاب های اقتصادی و روز 
مره است که حتما در آن دنیا باید 
حسابش را پس دهیم . پس بهتر 
است به خوبى و به درستى مسائل 
اقتصادی خود را بررسى کنیم که 
این امر نه تنها در دنیای آخرت 
بلکه در همین دنیا نیز بســیار 
به بهتر زندگــى کردن ما کمک 
مى کند. در واقع داشتن حساب 
دخل و خرج باعث مى شــود ما 
بدانیم پول هایمان را از چه راهى 
بدســت آورده ایم و در چه راهى 

هزینه کرده ایم.
به دلیل اهمیت حســابداری در 
جهان 2 تا 8 دســامبر را هفته 

جهانى حسابدار نامیده اند. ...

تشریح آخرین وضعیت 
 محدودیت های اصفهان 

از امروز
سخنگوی ستاد استانى مقابله با کرونا در استان 
اصفهان آخرین وضعیت محدودیت های اصفهان 

از امروز) شنبه( را تشریح کرد.
 حجت اله غلامى ســخنگوی ســتاد استانى 
مقابله با کرونا در استان اصفهان درباره آخرین 
وضعیت محدودیت های اصفهان از امروز) شنبه( 
اظهار داشت: با توجه به اجرای طرح هوشمند 
محدودیت ها و همکاری بســیار خوب مردم، 
تغییراتى در وضعیت رنگ بندی اســتان ایجاد 
شد؛ ما قبلا در استان ۱۴ شهر با وضعیت قرمز 
داشتیم که اکنون این وضعیت تغییر کرده است.

سخنگوی ستاد استانى مقابله با کرونا در استان 
اصفهان گفت: در حال حاضر تنها ۴ شهرستان 

نایین، نطنز، اردستان و....

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

آذری جهرمی:

 اینترنت ارزان می شود
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: نه تنها اینترنت گران نشده 

و نخواهد شد، بلکه در صورت رشد ترافیک در سال آینده 
ارزان تر هم خواهد شد.محمد جواد آذری جهرمى در یک 
گفت وگوی اینستاگرامى با مخاطبان صفحه شخصى اش، 

در پاسخ به سوالى مبنى بر دلایل گرانى اینترنت اظهار کرد: نه 
تنها اینترنت گران نشده و نخواهد شد، بلکه در صورت رشد ترافیک 

در سال آینده ارزان تر هم خواهد شد. ...

گـــزارش

شهردار اصفهان عنوان کرد:

 نیاز 300 میلیاردی شهرداری برای ادامه آزادسازی رینگ چهارم در منطقه 1۵
شهردار اصفهان گفت: 
دوربرگردان پل زندان 
شهر اصفهان از سوی سازمان عمران در حال 
تجهیز کارگاه برای ساخت است و در کمتر از 

6 ماه ساخته می شود.

به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شــهرداری 
اصفهــان، قدرت اله نــوروزی در برنامه »شــهر 
پرسشگر، شهردار پاســخگو« با گرامیداشت روز 
جهانى افراد دارای معلولیت، اظهار کرد: برای رفاه 
هر چه بیشتر این قشــر از شهروندان، مکان  های 
عمومى شهر با روندی سریع و جدی تا حد قابل 

قبولى مناسب سازی شده است.
وی با اشــاره به مناسب ســازی و پیاده روسازی 
معابر شهر و تمام دسترسى ها در محور چهارباغ 
برای حضــور افراد دارای معلولیــت، گفت: برای 
ساختمان های مسکونى و تجاری در حال احداث 
ضوابط به گونه ای است که برای تردد افراد دارای 

معلولیت مناسب باشد.
شــهردار اصفهان تصریح کرد: همچنین در این 
زمینه در شهرداری ستاد مناسب  سازی فضاهای 
شــهری با هدف اجرای صحیح قوانین مربوطه 
تشکیل شده است تا نیازسنجى، سیاست گذاری و 

اولویت بندی طرح  ها و پروژه ها انجام شود.
وی ادامــه داد: اصفهــان مى توانــد ســرآمد 
مناسب سازی برای معلولان باشد که باید شهرداری 
با جدیت و تعصب اقدام کند تا حقوق شهروندی به 
خوبى محقق شود. به همین سبب کارت بلیت های 
دو سفره رایگان ویژه معلولان شهر اصفهان ارائه 

شده است.

   60 درصد معابر اصفهان مناســب برای 
تردد معلولان

نوروزی با بیان اینکه در حال حاضر در تعدادی از 
ایستگاه های خط یک مترو آسانسور نصب و در 
اختیار افراد توان  خواه قرار گرفته و به زودی این 
امکان در تمام ایســتگاه ها فراهم مى شود، گفت: 
امکان اســتفاده از پله های برقى برای افراد دارای 
معلولیت و نابینایان در ایستگاه  های مترو فراهم 

شده است.
وی افزود: 80 دستگاه اتوبوس سال گذشته وارد 
چرخه حمل و نقل عمومى شــهر شد و همه آنها 
مجهز به جک مکانیکى و رمپ ویژه معلولان است.

شــهردار اصفهان اظهار کرد: مدیر کل بهزیستى 
استان اصفهان 60 درصد از معابر شهر اصفهان را 
برای تردد معلولان مناسب  عنوان کرده است و با 

توجه به اینکه این دستگاه متولى اظهار نظر معتبر 
در ارتباط با میزان مناسب سازی ها در شهر است، 
تلاش شــهرداری در جهت مناسب سازی ۱00 

درصد معابر شهر است.
وی بیان کرد: همچنین دغدغه ها و مشــکلات 
این قشر در نشستى با حضور ۱8 انجمن فعال در 
حوزه افراد دارای معلولیت مطرح شد تا تصمیماتى 
منطبق با منطق واقع گرایانه گرفته شود. در همین 
زمینه در شــرایط کرونایى تعدادی از مترجمان 
برای ترجمه سخن افراد ناشنوا به کارمندان هنگام 

مراجعه به شهرداری به کار گرفته شده اند.
نوروزی با اشــاره به گرامیداشــت ۱6 آذرماه روز 
دانشــجو گفت: این روز یادآور خواســته به حق 
اســتقلال طلبى و آزادی خواهى دانشــجویان و 
جوانان تحصیل کرده در تمام دوران است و تنها 
مربوط به سال ۱332 که سه نفر از دانشجویان به 

شهادت رسیدند، نیست.

   نیاز 300 میلیارد تومانی شهرداری برای 
آزادسازی ادامه رینگ چهارم در منطقه 1۵

وی در پاسخ به سوال یکى از شهروندان در مورد 
ســاماندهى خیابان رویان در منطقه ۱5 اظهار 
کرد: در این خیابان که در حریم شــهر قرار دارد، 
پژوهشکده رویان واقع شــده اما شهرداری فقط 
موظف به حفظ و نگهداری از آن بوده و ساماندهى 
و جاده  سازی آن در حوزه اختیارات اداره کل را ه و 

شهرسازی است.
شــهردار اصفهان گفــت: البته با وصل شــدن 
کمربند شمالى به رینگ چهارم، معضلات تردد و 
ترافیک در شرق برطرف مى شود. به همین سبب 
شــهرداری 300 میلیارد تومان برای آزادسازی 
بخشــى از رینگ در منطقه ۱5 شهرداری اعتبار 

نیاز دارد.
وی از اتصال پل  های آفتاب و شــهید سلیمانى 

به یکدیگر تا پایان ســال خبر داد و گفت: هفت 
کیلومتر مسیر رینگ در منطقه ۱5 قرار دارد که 
مسئله مربوط به پنج و نیم کیلومتر آن حل شده و 

مابقى به زودی برطرف خواهد شد. 
نوروزی با اشاره به تخصیص بودجه برای کمربند 
شمالى شهر اصفهان در بودجه سال آینده تصریح 
کرد: اجرای کمربند شمالى در محدوده منطقه ۱5 

شهرداری 80 میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.
وی با اشاره به آزادسازی ادامه خیابان سردار باقری 
در منطقه ۱5 که مورد ســوال یکى از شهروندان 
بود، اظهار کرد: در منطقه ۱5 قسمت اعظم بودجه 
صرف ســاخت پروژه مجموعه پل هــا و تقاطع 
غیرهمسطح شهید سلیمانى مى شود و آزادسازی 
ادامه خیابان سردار باقری هم با توجه به وسعت 5 

هزار متری آزادسازی نیاز به اعتبار زیادی دارد.
وی اعتبار مورد نیاز برای اجــرای این طرح را 60 
میلیارد تومان عنوان و تصریح کرد: ما باید 20 خانه 
را در این مسیر آزادسازی کنیم که نیاز به همکاری 
شــورای معتمدین محله برای ترغیب مردم به 

آزادسازی داریم.
شــهردار اصفهان گفت: یکى دیگر از موضوعات 
در این طرح، اولویت بندی احداث این خیابان یا 
خیابان رویان در منطقه ۱5 است که باید در بررسى 

بودجه امسال مورد توجه قرار گیرد.

   تخصیص بودجه 1400 به ســاخت ادامه 
خیابان زاهد در منطقه یک

وی در مورد ادامه خیابان زاهد در منطقه یک نیز 
اظهار کرد: این خیابان با منطقه هشت پیوند دارد 
و اگر آزادسازی تکمیل و اجرا شود، خیابان ساخته 
و یکى از مشکلات ترافیکى در هسته مرکزی شهر 
رفع مى شود. همچنین سعى مى شود در بودجه 
سال ۱۴00 منطقه یک نیز این طرح لحاظ تا باقى 

مانده کار انجام شود.

اخبار اصفهان
گــــــزارش

تبادل تفاهم نامه همکاری مشترک علمی پژوهشی شرکت آبفا استان و دانشگاه آزاد اصفهان

پیشبرد وتقویت پژوهش های مرتبط با صنعت آب و فاضلاب در سطح ملی، منطقه ای و بین المللی، توسعه ارتباطات علمی، پژوهشی و آموزشی و تبادل 
اطلاعات علمی، فنی و پژوهشی مرتبط با صنعت آب وفاضلاب همواره مد نظر شرکت بوده است.

به منظور توسعه و تداوم مشارکت صنعت و مراکز علمى 
پژوهشى ، تفاهم نامه همکاری میان شرکت آبفا استان 

اصفهان و دانشگاه آزاد اسلامى واحد اصفهان امضا شد.
این تفاهم نامه به منظور استفاده مطلوب از ظرفیت ها و 
توانایى های موجود در دو مجموعه، در جلسه ای با حضور 
مسئولین و نمایندگان مرتبط دو طرف برگزار گردید ، 
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان هدف اصلى تبادل 
این تفاهم نامه را بهره گیری مطلوب از توانمندی هــا، تجارب و ظرفیت های 
پژوهشى و علمى طرفین عنوان کرد و گفت: پیشــبرد وتقویت پژوهش های 
مرتبط با صنعت آب و فاضلاب در سطح ملى، منطقه ای و بین المللى، توسعه 
ارتباطات علمى، پژوهشى و آموزشى و تبادل اطلاعات علمى، فنى و پژوهشى 

مرتبط با صنعت آب وفاضلاب همواره مد نظر شرکت بوده است.
هاشم امینى اظهار امیدواری کرد با اجرای صحیح این تفاهم نامه و انسجام بیشتر 
ارتباط علمى و پژوهشى شرکت آب و فاضلاب اســتان و دانشگاه آزاد اسلامى 

واحد اصفهان، شاهد موفقیت های روزافزون هر دو مجموعه باشیم و گام های 
موثرتری در جهت شکوفایى و بالندگى میهن اسلامى برداریم.

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S
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آگهـي مزايـده عمومـي 

مجید قربانی-  شهردار کوشک   

شهرداري کوشک به استناد مصوبه  شوراي اسلامي شهر ،در نظر دارد اموال منقول و غیر منقول به شرح ذيل را از طريق مزايده عمومي 
موضوع ماده 13 آيین نامه مالي شهرداري ها به فروش رساند.

1-مساحت 520   متر مربع با کاربري باغات و کشاورزی  به نشاني شهر کوشك بلوار الغدير بوستان 8  تقاطع  کانال ديمیتیان   
2- مساحت 616.54  متر مربع با کاربري باغات و کشاورزی ... به نشاني شهر کوشك امتداد جاده شرقی کانال آبرسانی شهر کوشك بعد از 

خیابان گلزار  مقابل گلزار شهدای شهر کوشك 
3- وانت مزدا 2000 مدل 1383  نوک مدادی تك کابین  

شرايط شرکت در مزايده: واريز مبلغ 5 درصد مبلغ پیشنهادي به  شماره حساب  0106065000007   نزد بانك ملی بنام شهرداری کوشك 
در صورت عدم انعقاد قرارداد و پرداخت مبلغ  قرارداد توسط برندگان اول و دوم وسوم مزايده ، سپرده های آنان به ترتیب به نفع شهرداری 

ضبط خواهد شد.
شرکت در مزايده هیچگونه حقي را براي شرکت کننده در بر نخواهد داشت و شهرداری در رد يا قبول هر يك از پیشنهادات مختار می باشد.

ساير اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزايده مندرج است . 
لذا متقاضیان شرکت در اين مزايده می توانند جهت آگاهی بیشتر واخذ مدارک مزايده به واحد امور مالي شهرداري مراجعه  ونسبت به ارائه 

پیشنهادات، تا پايان وقت اداری روز سه شنبه  مورخ 1399/10/02 به واحد دبیر خانه  حراست شهرداری کوشك مراجعه نمايند . 

آگهـی مناقصـه 
شهرداری خمینی شهر در نظر دارد نسبت به انجام مناقصه با مشخصات زير از طريق آگهی اقدام نمايد: 

موضوع مناقصه  : زيرسازی و آسفالت معابر سطح شهر
- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: 5.000.000.000 ريال  - مبلغ اولیه اعتبار: 100.000.000.000 ريال  

- مهلت ارا ئه پیشنهادهای مناقصه: پايان وقت اداری روز شنبه مورخ 99/10/6  - محل تامین اعتبارات: اعتبارات شهرداری  
- محل دريافت اسناد: امور قراردادهای شهرداری مرکزی خمینی شهر 

- محل ارائه پیشنهادات: دبیرخانه شهرداری مرکزی خمینی شهر 
- تاريخ بازگشايی پیشنهادات: ساعت 10 صبح روز يکشنبه مورخ 99/10/7

- مدت اعتبار پیشنهادها: روز پنجشنبه 99/10/18 
علی اصغر حاج حیدری - اصلاح، جايگزينی و پس گرفتن پیشنهادها نیز در زمان مقرر و محل تسلیم پیشنهادها انجام نمی شود.

 شهردار خمینی شهر
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چاپ اول

نوبت اول

شنبه| 1۵ آذر 1399| ۵ دسامبر 2020 | 19 ربیع الثانی 1442 | سال سوم| شماره 660|  صفحه اول

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,250,00011,138,000قدیم

سکه طرح 
11,241,00010,900,000جدید

6,220,0005,600,000نیم سکه

4,208,0003,170,000ربع سکه

2356,0001750,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,887,0004,782,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,128,2001,101,500 عیار

طلای آب شده 
4,885,0004,783,000نقدی

یک گرم طلای 
241,504,3001,472,600 عیار
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ادامه از صفحه یک
... انجمن حســابداران خبره ایران و 
جامعه حســابداران رسمی ایران، به 
عنوان دو انجمن ایرانی عضو آیفک 
در ســال ۱۳۸۶ روز ۱۵ آذر هر سال 
را به عنــوان روز حســابدار در ایران 
نام گذاری  کرده انــد. در ایران، این 
افراد سابقا عنوانشان میرزا بوده است. 
بعدها دفتردار نام گرفتند و امروزه به 
عنوان حسابدار فعالیت می کنند. البته 
نسل جدید به جای چرتکه از ماشین 
حساب یا ماشــینهای الکترونیکی 
استفاده می کنند و ســر و کارشان با 
رایانه اســت. از حرفه های حساسی 
که نیاز به دقت و تمرکز بالایی دارد و 
به نوعی با عنوان زبان تجارت شناخته 
شده است شغل حسابداری می باشد. 
شــغل حســابداری در به موفقیت 
رسیدن یک شــرکت نقش بسیار با 
اهمیت و حیاتــی دارد چراکه اکثر 
شغل ها و کارها بدون داشتن حسابدار 
مورد اعتماد با شکست مواجه شده اند. 
بنابراین لازمه یک پیشرفت چشمگیر 
در یک حرفه وجود حسابداران قدر 
و کاردان اســت. اما لازم نیست همه 
ما حسابدار باشیم و یا یک حسابدار 
اســتخدام کنیم تا مسائل اقتصادی 
روز مره مان را بررسی کند بدون شک 
هر فردی می تواند بهترین مدیر مالی 
برای زندگی خود باشد، اما دستیابی 
به این مهارت نیازمند یادگیری چند 
نکته اقتصادی است. مدیریت مالی 
و برنامه ریزی مالــی در زندگی به ما 
کمک می کند تا کمتر دچار بحران 
مالی شویم بودجه بندی حقوق ماهانه 
برای هر کالایی که مورد نیاز ما است 
باعث می شــود هم خرید بهتر انجام 
دهیم و هم از هدر دادن پول خود برای 
خریدهای غیر ضــروری جلوگیری 
کنیم و در نهایت اگر مقدار اندکی از 
درآمد ماهانه هم وجود داشته باشد 

آن را پس انداز کنیم.
نکات لازم برای مدیریت مالی خود 
چیست؟ در قدم اول باید بدانیم که چه 
کالا ها و خدماتی در اولویت اول ما قرار 
دارند و چه خدماتی در اولویت های 
بعدی. در واقع مخارج ماهانه ما باید 
اولویت بندی شــوند تا هزینه هایی 
که در الویت اول قــرار دارند به دلیل 
بی برنامگی فراموش نشوند . به طور 
مثال خانواده ای با درآمد متوســط 
مایحتاج خوراکی در ماه و یا اجاره خانه 
را باید در الویت اول قرار دهند بعد از 
آن به رستوران رفتن یا خرید اجناس 
لوکس فکر کنند. به این موارد و موارد 
متعدد مشابه آن خرید مازاد نگویید، 
اســم واقعی این کار، هدر دادن پول 
است. این موارد پول را از جیب شما 
خارج می کند و شما حتی نمی فهمید 
که این پول کجا رفت. در ابتدا  سعی 
کنید هزینه های جاری و روزمره خود 
را یادداشت کنید.از همین ماه همه 
هزینه ها را یادداشت کنید، از مبالغ 
سنگین تا کوچک ترین هزینه های 
روزانه. می توانید برای این کار از نرم 
افزار های حسابداری که این روزها به 
وفور بر روی گوشی های موبایل نصب 

می شود استفاده کنید.
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تسهیل گری گمرک برای واحدهای تولیدی
مدیرکل گمرکات استان اصفهان : واحد های تولیدی می توانند بیش از چهارهزار ردیف تعرفه را بدون کد 

رهگیری بانک تا ۹۰ درصد کالای خود از گمرک ترخیص کنند.
رسول کوهستانی پزوه گفت: مواد اولیه از جمله مهمترین ردیف های تعرفه است.

وی افزود: امکان واردات در مقابل صادرات فراهم است و می توان بدون انتقال ارز و با ارز متقاضی نیز کالاها 
از گمرکات ترخیص شود.

مدیر کل گمرکات استان اصفهان درخصوص آمار واردات کالا در آبان گفت : هفت هزار و ۳۹۲ تن کالا به ارزش 
۲۱ میلیون و ۹۶۱ هزار دلار از طریق گمرکات استان اصفهان ترخیص شده که از نظر وزنی بیشترین مقدار در مقایسه 

با ماه های گذشته از ابتدای پارسال تاکنون بوده است.
کوهستانی پزوه افزود : وزن این میزان واردات در مقایسه با مهر بیش از ۵۰ درصد و نسبت به آبان پارسال ۱۰۹ درصد افزایش داشته است.

وی عمده کالا های وارداتی گمرکات استان را ماشین آلات، اجزا، قطعات و مواد اولیه مورد نیاز واحد های تولیدی بیان کرد و گفت: امسال چین، 
آلمان، ترکیه ایتالیا و هند مهمترین کشور های صادر کننده کالا به مقصد گمرکات استان بودند. واردات و صادرات کالا در استان اصفهان از طریق 

پنج مبادی گمرکی شامل مرکزی، کاشان، پست، مسافری و تجاری فرودگاهی، فولادمبارکه و ذوب آهن صورت می گیرد.

راه اندازی نخستین مجتمع قضایی ویژه امور اقتصادی استان
رییس کل دادگستری استان اصفهان از راه اندازی نخستین مجتمع قضایی ویژه امور اقتصادی 

استان اصفهان با عنوان مجتمع قضایی عدالت خبر داد.
محمد رضا حبیبی رییس کل دادگستری استان اصفهان گفت: این مجتمع از مصوبات سفر 
رئیس قوه قضائیه به استان است که تمامی پرونده قضایی امور اقتصادی استان بطور متمرکز 

در آن بررسی می شود.
او با بیان اینکه در این مجتمع شورا های حل اختلاف امور اقتصادی نیز فعال شده اند افزود: بر این 

اساس ابتدا پرونده ها در شورای حل اختلاف بررسی می شود و چنانچه مختوم نشد در دادگاه های ویژه 
با حضور شورا دادرسی می شود.

حبیبی با اشــاره به اینکه در حال حاضر ســاختمان این مجتمع در حال حاضر اســتیجاری اســت اضافه کرد:قرار 
اســت این مرکز به مجتمع بزرگ قضایی اســتان که در شــرق اصفهان در حال ساخت اســت و حدود ۲۰ درصد پیشرفت 
 دارد انتقــال یابد.مجتمــع قضایی اصفهان طرحی ملی اســت که بــا هزینه حــدود ۳۰۰ میلیارد تومان در حال ســاخت

 است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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به رانندگان توصیه 
می شود که ترددهای 

غیرضروری را لغو کنند 
زیرا دوربین های تردد 

شمار جاده ای فعال است 
و برای شهروندانی که 

خارج از محل و محدوده 
پلاک وسیله نقلیه خود 
تردد می کنند تخلف و 

جریمه ثبت می شود

حسین پور قیصری در 
گفت و گو بــا خبرنگار 
ایمنــا دربــاره کنترل 
خروجــی  و  ورودی 
شهرهای قرمز و نارنجی 
کرونا در استان اصفهان، 
اظهار کــرد: جاده ها و 
محورهای اصلی و فرعی استان مانند 
دو هفته گذشــته کنترل می شود و 
ترددهای غیرمجاز طبق دســتورات 
قبلی اعمال قانون و جریمه می شوند.

وی با بیان اینکه خــروج خودروها از 
شــهرهای قرمز و تردد در جاده های 
بین شــهری مشــمول جریمه یک 
میلیون تومان و خروج از شــهرهای 
نارنجی ۵۰۰ هزار تومان است، افزود: 
به راننــدگان توصیه می شــود که 
ترددهای غیرضروری را لغو کنند زیرا 
دوربین های تردد شمار جاده ای فعال 
است و برای شهروندانی که خارج از 
محل و محدوده پلاک وســیله نقلیه 
خود تــردد می کنند تخلف و جریمه 

ثبت می شود.
هم اکنون شهر اصفهان در وضعیت 
نارنجــی کرونــا اســت، بــا اعمال 

محدودیت های کرونایی در اســتان 
اصفهان از ابتدای آذر، ۱۴ شهرستان 
قرمز و ۱۰ شهرستان نارنجی به چهار 
شهرســتان قرمز و ۱۷ شهرســتان 
نارنجی و سه شهرســتان زرد تغییر 
وضعیت یافتند. از این رو شــهرهای 
اردستان، تیران و کرون، نائین و نطنز 
جز شهرهای قرمز هستند و شهرهای 
برخوار، خور و بیابانک و دهاقان جز 
شــهرهای زرد رنگ هستند و مابقی 
شهرهای استان در وضعیت نارنجی 

قرار دارند.
در اجــرای طــرح محدودیت های 
کرونایی در مراکز استان ها و شهرهای 
مختلف، تردد وسایل حمل و نقل در 

شــهرهای قرمز به جــز خودروهای 
مجاز، از ساعت ۲۱ تا ۴ بامداد ممنوع 
اســت و برای تردد اشــکال مختلف 
حمل و نقل نیز مقرراتی وضع شــده 
است از جمله اینکه خودروهای دارای 
پلاک بومی حق خروج از شهر خود و 
ورود به سایر شهرها را ندارند و طبق 
اعلام پلیس راهور ایــن محدودیت 
برای مراکز استان ها از یکم آذر اعمال 

شده است.
در صورت خروج خودروها از شهرهای 
قرمــز و تردد در جاده هــای فرعی و 
ثبــت خودروهــا در جاده های بین 
شــهری، مبلغ یک میلیــون تومان 
و در صــورت خــروج از شــهرهای 

 نارنجــی ۵۰۰ هزار تومــان جریمه 
می شوند.

فعالیــت تاکســی های اینترنتــی، 
تاکســی ها، آژانس ها و… از ساعت 
۲۱ شــب تا چهــار صبــح ممنوع 
نیســت و جریمه ای برای این افراد 
صادر نمی شود. همچنین افرادی که 
شــیفت شــب کار بوده و یا ناچار به 
تردد شبانه برای حضور در محل کار 
هســتند، برای جلوگیری از جریمه 
باید پلاک های خودروی آنان توسط 
کارفرمایان به فرمانداری ها و پلیس 
راه هر استان اعلام شود. ضمن اینکه 
تردد شبانه ۲۱ شب تا چهار صبح در 

شهرهای زرد ممنوع نیست.

رئیس پلیس راه استان اصفهان از کنترل ترددهای جاده ای طبق دستورالعمل قبلی خبر داد ؛  

کمین جریمه ها در جاده ها
رئیس پلیس راه استان اصفهان گفت: کنترل جاده ها و 
محورهای اصلی و فرعی استان مانند دو هفته گذشته است 
و ترددهای غیرمجاز طبق دستورات قبلی اعمال قانون و 

جریمه می شوند.

    خروج خودروها از شهرهای قرمز و تردد در جاده های بین شهری مشمول جریمه یک میلیون تومان و خروج از شهرهای نارنجی ۵00 هزار تومان است

ایمنا
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

تشریح آخرین وضعیت 
محدودیت های اصفهان از امروز

سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا در استان اصفهان 
آخرین وضعیت محدودیت های اصفهان از امروز) شنبه( را 

تشریح کرد.

 حجت اله غلامی سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا در استان 
اصفهان درباره آخرین وضعیت محدودیت هــای اصفهان از امروز) 
شنبه( اظهار داشت: با توجه به اجرای طرح هوشمند محدودیت ها و 
همکاری بسیار خوب مردم، تغییراتی در وضعیت رنگ بندی استان 
ایجاد شد؛ ما قبلا در استان ۱۴ شــهر با وضعیت قرمز داشتیم که 

اکنون این وضعیت تغییر کرده است.
سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا در استان اصفهان گفت: در 
حال حاضر تنها ۴ شهرستان نایین، نطنز، اردستان و تیران و کرون با 
وضعیت قرمز هستند و ۳ شهرستان خور و بیابانک، دهاقان و برخوار  
نیز در وضعیت زرد قرار دارند و سایر شهرستان های استان وضعیت 

نارنجی دارند.
او افزود: این ۴ شهرستان ها که در وضعیت قرمز دارند، تنها مشاغل 
گروه یک در هفته جاری در آن ها فعال خواهد بود و ســایر مشاغل 
فعال نیســتند و در شهرســتان های نارنجی مشــاغل گروه یک و 
پاساژها، بازارها، آرایشگاه های مردانه، مراکز فروش فرش و پوشاک 
و مراکز تهیه غذای بیرون بر و قنادی ها و شیرینی پزی ها و آبمیوه و 
بستنی فروشی ها فعال خواهند بود و سایر مشاغل نیز فعال در این 

شهر ها فعال نخواهند بود.
غلامی تصریح کرد: در شهرستان های گروه زرد نیز تنها مشاغل گروه 
۴ تعطیل خواهند بود؛ در بحث تردد ها نیز محدودیت ها به قوت خود 
باقی خواهد بود با این تفاوت که محدودیت تردد از ساعت ۲۱ تا ۴ 

صبح برای گروه قرمز و نارنجی خواهد بود.
سخنگوی ستاد اســتانی مقابله با کرونا در اســتان اصفهان درباره 
وضعیت حضــور کارمندان نیــز گفت: در شــهر های قرمز حضور 
یک سوم کارمندان، در شهر های گروه نارنجی یک دوم و در شهر های 

گروه های زرد نیز دوسوم کارمندان باید در کار حضور پیدا کنند.
او در پایان گفت: در شرایط بسیار شکننده ای قرار داریم و احتمال 
قرمز شدن اوضاع وجود دارد و از مردم تقاضا داریم که هماهنگی های 

لازم را داشته باشند.

گــــزارش

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  ۶۵۴- اتوبوس های شــرکت واحد در برخی خطوط با تاخیر زیاد تردد 
می کنند واین موضــوع موجب تراکم زیاد جمعیت در برخی ایســتگاه ها 
می شود، لطفا برای قشر محروم شهروند که امکان استفاده از وسیله نقلیه 
شخصی ندارند به گونه ای برنامه ریزی کنید که در شرایط شیوع ویروس 

کرونا کمتر جانشان به خطر بیفتد.
  ۶۵۵- با وجود تعطیلی مدارس و بسیاری از مشاغل، شاخص آلودگی هوا 
این روزها بالا رفته حتی روز بعد از بارش باران در اصفهان شاهد آلودگی هوا 
هستیم این موضوع نشــان می دهد کارخانجات در آلودگی هوای اصفهان 

بیشترین سهم را دارند.
  ۶۵۶- بعد از بارش باران پاییزی در اصفهان شاهد آماده باش عوامل خدمات 
شهری بودیم تا در صورت آبگرفتگی احتمالی  معابر به سرعت آن را رفع نمایند 

این اقدام بسیار ارزنده وقابل ستایش بود.
  ۶۵۷- این روزها بیشترین دغدغه ای که مردم دارند نگرانی از گران شدن 
اقلام خوراکی است، در این میان شایعه پراکنی برخی سود جویان در مورد 

گران شدن کالاهای مورد نیاز مردم به این نگرانی ها دامن می زند. 

صدای شمـــــا
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انهدام باند 6 نفره سارقان کابل برق 
فرمانده انتظامي شهرستان  خوانسار  از انهدام یک باند ۶ نفره سارقان سیم و کابل 
برق و کشف ۲۳ فقره سرقت خبر داد. سرهنگ علي بابایي  اظهار داشت: در پی 
وقوع چندین مورد سرقت سیم وکابل برق در شهرستان  خوانسار  شناسایی و 
دستگیری عامل با عاملان این سرقت ها در دستور کار ماموران پلیس آگاهی این 
فرماندهی قرار گرفت.وی افزود: پس از انجام یکسری اقدامات تخصصی سرانجام ۶ 
سارق در ارتباط با این سرقت ها شناسایی و طی هماهنگی قضائی دستگیر شدند.

سرهنگ بابایی تاکید کرد: افراد دستگیر شده که ۲ نفر آنها پدر و پسر بودند به 
۲۳ فقره سرقت سیم وکابل برق در شهرستان  خوانسار  اعتراف کردند.فرمانده 
انتظامی شهرستان خوانسار از شهروندان خواست، در صورت قطع شدن ناگهانی 
برق مخصوصا در ساعات پایانی شب حتما در اسرع وقت با سامانه ۱۱۰ پلیس 

تماس و موضوع را اعلام کنند.

کشف بیش از 47 کیلو تریاک در  فریدن  
فرمانده انتظامي شهرستان  فریدن  از کشف ۴۷ کیلو و ۳۰۰ گرم تریاک در 
بازرسي از یک سواري پراید خبر داد. سرهنگ  مختار بهارلو  اظهار داشت: 
ماموران انتظامی شهرستان  فریدن  از یک مورد حمل موارد مخدر توسط 
یک پراید مطلع و  وارد عمل شــدند.وی افزود: گشت انتظامی شهرستان  
فریدن  طی عملیاتی ضربتی خودرو را شناسایی و متوقف کردند.سرهنگ 
بهارلو بیان داشت: در بازرسی از این خودرو ۴۷ کیلو و ۳۰۰ گرم تریاک که 
به صورت ماهرانه اي زیر صندلی عقب جاساز شده بود کشف شد.فرمانده 
انتظامی شهرستان فریدن از دستگیری ۳ سوداگر مرگ و تحویل آنها به 
مراجع قضائی خبر داد و خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی با سوداگران مرگ 
و قاچاقچیان افیونی برخورد قاطع و قانونی می کند و هرگز اجازه جولان به 

آنان نخواهد داد.

دستگیری سارق حرفه ای دوچرخه با 20 فقره سرقت  
فرمانده انتظامي شهرستان  شاهین شهر  از دستگیري یک سارق حرفه اي 
دوچرخه و کشف ۲۰ فقره سرقت خبر داد.سرهنگ  علي صادقي  اظهار داشت: 
در پي وقوع چندین مورد سرقت دوچرخه در شهرستان  شاهین شهر  رسیدگي 
به موضوع در دستور کار ماموران انتظامي این فرماندهی قرار گرفت.وي افزود: 
ماموران انتظامي کلانتري ۱۲ شهرستان  شاهین شهر   پس از انجام یکسری 
اقدامات تخصصی موفق شدند، یک نفر را در ارتباط با این سرقت ها شناسایی 
و دستگیر کنند.این مقام انتظامی گفت: فرد دســتگیر شده هنگامی که با 
مستندات پلیس روبرو شد به ۲۰ فقره سرقت دوچرخه در شهرستان  شاهین 
شهر  و فروش آنها به یک مالخر اعتراف کرد.سرهنگ صادقی ادامه داد: مالخر 
این پرونده نیز دستگیر و در بازرسی از مخفیگاه او ۱۰ دوچرخه سرقتی کشف 

که پس از اقدامات قانونی به مالکان بازگردانده می شوند.

محموله میلیاردی کالای قاچاق به مقصد نرسید 
فرمانده انتظامي شهرستان  نایین  ازکشف محموله ای لوازم یدکي قاچاق به 
ارزش یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال خبرداد. سرگرد هادي کیان مهر  گفت 
: ماموران انتظامي این فرماندهی حین کنترل خودروهای عبوری درایست و 
بازرسی شهید  شرافت  به یک دستگاه کامیون کشنده رنو که از استانهاي جنوبي 
به مقصد استانهاي مرکزي در حرکت بود ، مشکوک و خودرو را متوقف کردند.

وي ادامه داد : با هماهنگی های انجام شده در بازرسي تخصصي و دقیق از خودرو 
تعدادی لوازم قاچاق شامل لنت خودرو ، قوطي قهوه ، زنجیر موتورسیکلت ، 
باطري موتورسیکلت ، کتري برقي ، اتو برقي که به طرز ماهرانه جاساز شده بود 
را کشف کردند.این مقام انتظامي افزود: ارزش ریالي کالاي قاچاق مکشوفه یک 
میلیارد و ۲۰۰ میلیون ریال بوده که در این رابطه یک نفر دستگیر و جهت انجام 

مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.
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معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان:

 22۱ فرصت شغلی استخدام نیرو در کاشان 
شناسایی شده است

معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان گفت: 22۱ فرصت شغلی برای بکارگیری 
و استخدام نیرو در کاشان شناسایی شده است.

مسعود خاندایی با اشاره به اینکه یکی از راه های پیدا کردن شــغل برای افراد جویای کار سامانه 
»سابک« یا همان سامانه اشتغال بازار کار است، اظهار داشت: در این سامانه ۱۲۵ متقاضی از کاشان 

ثبت نام کرده اند که ۱۲۲ نفر از آنها در واحدهای تولیدی و صنعتی مشغول به کار شده اند.
وی با بیان اینکه حدود ۹۸ درصد ثبت نام شدگان در این سامانه مشغول به کار شده اند، ابراز داشت: 
سامانه »سابک« برای تشخیص و شناسایی متقاضیان واقعی شغل و رفع معضلات بیکاری ایجاد 

شده است.
معاون برنامه ریزی و توسعه فرمانداری کاشان یکی دیگر از دلایل شکل گیری این سامانه را ایجاد پل 
ارتباطی بین کارفرمایان و کارجویان دانست و تصریح کرد: در حال حاضر ۲۲۱ فرصت شغلی برای 
بکارگیری و استخدام در کاشان شناسایی شده اند که آماده استخدام نیرو در مجموعه خود هستند.

   توزیع ۶0 تن روغن مایع در روزهای آینده در کاشان
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مشکلاتی که طی روزها و هفته های گذشته برای 
مردم در زمینه تهیه روغن مایع وجود داشت، بیان داشت: با پیگیری های انجام شده قرار است ۶۰ 

تن روغن مایع به زودی بین مردم کاشان توزیع شود.
خاندایی با اشاره به اینکه روغن به اندازه کافی وجود دارد، خاطرنشان کرد: روغن های موجود به تدریج 
و به صورت پیوسته در بین مردم با استفاده از سامانه رهتاب توزیع می شود.وی با بیان اینکه مناطق 
حاشیه ای و کمتر برخوردار در اولویت توزیع هستند، افزود: مردم می توانند با ثبت نام در این سامانه 

و ارائه کد ملی و تاریخ تولد روغن سهمیه ای خود را از فروشگاه های مجاز تهیه کنند.

رئیس پلیس راهور استان اصفهان خبر داد؛

از سرگیری فعالیت مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک 
در استان اصفهان

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان اصفهان از سرگیری فعالیت مراکز شماره گذاری 
و تعویض پلاک در استان اصفهان از امروز شنبه ۱۵ آذرماه خبر داد و گفت: از روز شنبه 
آزمون های عملی و آموزش های عملی رانندگی برگزار می شود اما برگزاری کلاس های 

آموزشی و آزمون نظری ممنوع است.

 سرهنگ  محمدرضا محمدی اظهار کرد: از امروز شنبه )۱۵ آذر ماه( تمام مراکز شماره گذاری و 
تعویض پلاک در شهرهای با وضعیت نارنجی و زرد استان اصفهان آماده ارائه خدمات به شهروندان 

هستند.
وی گفت: اگر اعتبار وکالتنامه های اشخاصی که از تاریخ اول آذر ماه سال جاری تا روز بازگشایی 
مراکز تعویض پلاک منقضی شده باشد، به مدت روزهای تعطیل )مطابق مصوبه ستاد ملی مقابله 

با کرونا( دارای اعتبار خواهد بود.
رئیس پلیس راهور استان با بیان اینکه ساعت کار مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک با یک ساعت 
افزایش نوبت دهی، از ســاعت ۷ صبح تا ۱۶ عصر خواهد بود، افزود: ارائه خدمات صرفاً به صورت 

اینترنتی با مراجعه به سایت راهور امکان پذیر خواهد بود.

   شروع مجدد آزمون ها و آموزش های عملی رانندگی
به گزارش پلیس راهور استان اصفهان، سرهنگ محمدی از شــروع مجدد آزمون های عملی و 
آموزش های عملی رانندگی از روز شنبه ۱۵ آذرماه خبر داد و گفت: برگزاری کلاس های آموزشی 

و آزمون نظری ممنوع است، چراکه مستلزم تجمع افراد است.
وی خاطرنشان کرد: آموزش و آزمون های عملی به دلیل حضور یک نفر آزمون گیرنده و یک نفر 
آزمون دهنده داخل خودرو، با رعایت تمامی پروتکل های بهداشــتی شامل استفاده از ماسک، 

دستکش و شیلد جداکننده بلامانع است.
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کامــران آزما با اشــاره 
بــه اینکــه درگیــری 
سیســتم عضلانی یکی 
از نشــانه  های ابتــلا به 
کروناست، گفت: یکی از 
شایع ترین علامت های 
درگیــری اســکلتی، 
دردهای عضلانی اســت که الگوی 
خاصی دارد و عموما بعد از شــروع 
تب و ســرفه فرد دچار درد عضلانی 
می شــود، ولی در یک سوم افراد هم 
ممکن اســت که دردهای عضلانی 
جزء اولین دردها و درواقع شــروع 
علامت ها باشد، در 60 درصد موارد 
بیماران کرونایی از دردهای عضلانی 
شــکایت دارند، معمولا این دردها 
مدتی دو هفته ای دارند و گاهی هم 
ممکن اســت که بیمــاران حتی تا 
هفته ها و ماه ها هم از آن درد عضلانی 
شکایت داشته باشــند، درواقع تمام 
بدن درگیر این دردها هســت، ولی 
درد بیشــتر عضلات بزرگ را درگیر 
می کند و در ناحیه شــانه، کمر، ران 

بیشتر است. 
 وی ادامــه داد: ایــن دردها حتی با 
لمس یا حرکت بیشــتر می شــود و 
کسانی که بستری می شوند درد شانه 
و بازو در آنها زیاد اســت و بیماران 
کرونایی هم داریم که ممکن اســت 
در ابتدا با این دردها مراجعه کنند، 
توجه کــردن به ایــن دردها خیلی 
مهم اســت از آنجا که ممکن است 

برخی ارتباطی بین این دردها و کرونا 
ندهند و این تشخیص شان را به تأخیر 
انداخته و در جامعــه به عنوان ناقل 
باعث گشترش بیشتر بیماری شده 
و عوارض دیگر بیمــاری هم در آنها 
بیشتر و دوره بیماری هم طولانی تر 
شــود. اگر دردهای عضلانی در این 
افراد شدت پیدا کرده، یا اینکه از نظر 
شدت تغییر ناگهانی رخ دهد ممکن 
اســت نشــان دهنده تخریب عضله 
باشد. گاهی هم درد نشان دهنده این 
است که سطح اکســیژن خون فرد 
افت کرده که اگر بیمار در منزل باشد 
برای بررسی ســطح اکسیژن خون 

حتما باید به پزشک مراجعه کنند.  
 این پزشــک متخصص با اشــاره به 
اینکــه در این افراد شــاهد ضعف و 
لاغری هم هستیم، عنوان کرد: گاهی 
این ضعف ناشــی از ضعف عضلانی 
اســت، علاوه بر آن درگیری اعصاب 
محیطی و سیســتم های عصبی هم 
ممکن اســت ضعف و لاغری ایجاد 
کند، البته خود ضعــف عضلات در 
برخی از موارد نشان دهنده عوارض 
داروهایی اســت که بیماران مصرف 
می کنند و گاهی هم کاهش قدرت 
عضلانــی ممکن اســت بــه دلیل 
استراحت بیش از حد باشد، مخصوصا 
در افرادی که بستری هستند و همین 
بی حرکتی ها ضعف عضلانی را در آنها 
تشــدید می کند. همچنین از دیگر 
مهمترین علامت ها در کرونا خستگی 
اســت، چیزی حدود دو سوم افراد 
شکایت از خستگی دارند که در برخی 
از آنها این خستگی بسیار شدید است 
تا آنجا که حتی دســت شســتن و 
پیاده روی مختصر هم آنها را خسته 
می کند و این خستگی باعث می شود 

که مدت های زیادی استراحت کنند 
که همین مسئله هم باعث دردهای 
عضلانی و مشکلات بیشتری خواهد 

شد. 
 آزما بــا تأکید بر اینکــه یکی دیگر 
از علائم ابتلای بــه کرونا، دردهای 
مفصلی و خســتگی مفصل اســت، 
اظهار کرد: این دردها ممکن اســت 
مچ دست و پا، زانو و بازوها را درگیر 
کند، برخی از بررسی ها نشان داده که 
شدت درد در مچ دست ممکن است 
با شدت بیماری هم همخوانی داشته 
باشد که برخی این را تأیید نمی کنند. 
مثلا در بیماران آرتروئید روماتوئید، 
بیماری کرونا ممکن است با شعله ور 
شدن علامت هایی که از قبل وجود 
داشته یعنی تشــدید علائم خودش 

را نشان دهد.  
 وی با اشــاره بــه اینکــه البته این 
دردها هم یک ســری خصوصیات 
دارد، گفت: مثلا خستگی این افراد 
در تمام طــول روز وجود داشــته و 
با اســتراحت کاهش پیدا نمی کند 
اما کم اســت، در افراد سالمند این 
دردها و خســتگی ها بیشــتر است، 
البته این دردهای اسکلت عضلانی 
جزء دردهای غیراختصاصی است و 
با اینکه مهم بوده و باید به آنها توجه 
کرد ولی معمولا بــه عنوان تأیید در 
تشخیص به کار برده نمی شود، یعنی 
کمک به تشخیص می کند اما ممکن 
اســت به کرونا هم ربطی نداشــته 
باشد چون خستگی دلائل بسیاری 
دارد، همین اســترس های ناشی از 
کرونا می تواند برای فرد خســتگی 
ایجاد کند، یعنی اگر فرد تنها دچار 
خستگی بوده و سایر علائم را نداشته 
باشد ممکن است علت های دیگری 

برای درد وجود داشته باشد. 
 ایــن فیزیوتراپیســت در خصوص 
چگونگــی بهبــود این دردهــا نیز 
گفت: مشکلات اســکلت عضلانی 
معمولا یک سیر دوهفته ای دارد، اما 
خستگی ممکن است مدت ها طول 
بکشــد، 50 درصد از افراد کرونایی 
که ظاهرا بهبود پیــدا کرده اند، بعد 
از دو ماه هنوز از خســتگی شکایت 
دارند، این خســتگی ممکن اســت 
تا آنجا پیش برود که فرد ســندروم 
خستگی مزمن پیدا کند، که علائم 
دیگری روی آن سوار شود، برای رفع 
خستگی ها نوشیدن مایعات خیلی 
مهم است، استراحت ها و چرت های 
متنــاوب، اســتفاده از مســکن، را 
مقداری بهبود می بخشد، این دردها 

اغلب بعد از مدتی بهبود پیدا می کند 
اما اگر ادامه دار شد باید اقدامات طب 
توانبخشی با روش های غیردارویی 
درمان درد بر روی ایــن افراد انجام 

شود. 
 وی همچنین با اشاره به اینکه برخی 
از دردها ممکن است در کمر تمرکز 
داشته باشد، یادآور شد: اما کمردرد 
بیشــتر در افرادی دیده می شود که 
سابقه قبلی هم داشــتند ولی درد با 
کرونا تشدید شــده، در واقع در این 
افراد اگر کمردرد به طــور ناگهانی 
افزایش پیدا کند و این دردها همراه 
با علائم دیگری هم باشــد می تواند 
دلیل ابتلا به کرونا باشد، ممکن است 
دردکمر جزء اولین دردها بوده و یا در 
برخی از افراد هــم جزء علائم ثانویه 

باشــد، البته برخی از اسپاســم ها و 
دردهای عضلانی هم ممکن است به 
دلیل بی حرکتی و کم تحرکی ناشی 

از خانه نشینی این روزها باشد. 
 آزما در پایان با توصیه های ورزشی 
به افراد کرونایی بیــان کرد: افرادی 
که کرونای خفیــف دارند می توانند 
ورزش را بــا شــدت کمتر شــروع 
کنند، اگر بیماری شــدت داشــت 
و علامت هــای درگیــری قلبــی و 
عروقی هم در آنها دیده شــد، بهتر 
است ورزش را دو تا ســه هفته بعد 
از بهبــودی با شــدت متوســط و 
ممتــد شــروع کــرده و ترکیبی از 
ورزش هــای مقاومتی، هــوازی و 
 تعادلــی را دو روز در هفته داشــته

 باشند.

دردهای عضلانی و کمردردهایی که نشانه ابتلا به کروناست
متخصص طب فیزیکی با تأکید بر اینکه در یک سوم افراد ممکن است 

دردهای عضلانی جزء اولین دردها و درواقع شروع علامت های ابتلا به 

کرونا باشد، عنوان کرد: معمولا این دردها مدتی دو هفته ای دارند.

این دردها ممکن 
است مچ دست و 
پا، زانو و بازوها را 

درگیر کند، برخی 
از بررسی ها نشان 
داده که شدت درد 

در مچ دست ممکن 
است با شدت بیماری 
هم همخوانی داشته 
باشد که برخی این را 

تأیید نمی کنند. 

جام جم آنلاین
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام کارشناس فروش در شرکت 
اسپادان آهن آیریک در اصفهان

موبایل 09130800998

استخدام حسابدار خانم در یک 
شرکت تولیدی در اصفهان

تلفن 03132334020

استخدام صندوقدار سوپر مارکت خانم 
در مارکت ارکیده در اصفهان

موبایل 09122544630

استخدام کارشناس پشتیبان نرم  
افزار در فنی و مهندسی سافر مهر 

خاوند
تلفن 03195019000

استخدام مکانیک صنعتی، اپراتور 
تولید، برنامه نویس PLC و HMI و 

ماشینکار
hr@shafigh.com

بالاترین آمار بیماری ها در مناطق کم درآمد
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: نتایج مطالعات نشان می دهد که بالاترین سطح 

بیماری های واگیر و غیر واگیر در مناطقی است که وضعیت اقتصادی در آنجا ضعیف تر است.
علیرضا زالی، در وبینار بین المللی سواد، آموزش و سلامت در کشورهای فارسی زبان، با اظهار امیدواری 
نسبت به اشتراک گذاری تجربیات کشورها در حوزه سلامت، برای میزبانی از پژوهش های مشترک 

کشورهای فارسی زبان در این حوزه در دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی اعلام آمادگی کرد.
وی با بیان اینکه اشتراکات فرهنگی و زبانی کشورهای فارسی زبان می تواند اثر مرزهای جغرافیایی را 
کمرنگ کند، گفت: شرایط بهداشتی و درمانی کشورهای فارسی زبان مشابهت زیادی با یکدیگر دارد.

زالی با تاکید بر اهمیت همکاری های علمی بین کشورها گفت: پاندمی کرونا در سال 2019 این درس 
بزرگ تاریخی را به همراه داشت که کنترل بیماری بدون همکاری بین کشورها محقق نمی شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به اینکه بیش از ۷5 درصد عوامل مؤثر بر سلامت، 
خارج از محدوده وزارت بهداری و بهداشت کشورهاست، بر نقش عوامل اجتماعی در سلامت افراد 

جامعه تاکید کرد.زالی با بیان اینکه بین کیفیت زندگی، سطح سلامت و وضعیت اقتصادی و اجتماعی 
ارتباط تنگاتنگی وجود دارد، یادآور شد: امروزه خود مراقبتی یکی از اصول اساسی سلامت شهروندان 

به شمار می رود.
وی در ادامه تاکید کرد: وجود مسائلی همچون مصرف مواد دخانی، رژیم های غذایی نامناسب و شیوع 
بیماری هایی همچون ایدز نشان دهنده این است که بسته های آموزشی مرتبط با سلامت باید از 

سنین پایین به شهروندان ارائه شود.
رد پای اقتصاد در بیماری های واگیر و غیر واگیر

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی یادآور شد: نتایج مطالعات نشان می دهد که بالاترین 
سطح بیماری های واگیر و غیر واگیر در مناطقی است که وضعیت اقتصادی در آنجا ضعیف تر است.

زالی همچنین با بیان اینکه بیشترین قربانیان حوادث ترافیکی درون شهری را موتورسیکلت سواران 
تشکیل می دهند، گفت: مطالعات نشــان می دهد که بین بروز تصادفات و سواد ارتباط مشخصی 

وجود دارد.
وی با اشاره به غربالگری پرفشاری خون در سال گذشته توضیح داد: در این طرح 38 میلیون نفر مورد 

غربالگری قرار گرفتند و نتایج این طرح نشان داد بین عدم 
اندازه گیری منظم فشار خون، مراجعه به پزشک، مصرف 

منظم داروهای کنترل فشارخون و سطح سواد افراد 
ارتباط وجود دارد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی همچنین 
با بیان اینکه در شهر تهران در ازای هر 2500 نفر یک 

مراقب سلامت و در روستاها در ازای هر 250 نفر یک 
به ورز وجود دارد، 19 هزار خانه بهداشت و 32 هزار بهورز 

مراقب سلامت در کشور نشان دهنده وجود زیرساخت های 
مناسب در حوزه بهداشت است.

زالی با اشــاره به اجرای طرح های هر خانه یک پایگاه سلامت و هر 
دانش آموز یک سفیر سلامت، این برنامه ها را دارای ظرفیت مناسبی برای ارتقای سطح سواد سلامت 

جامعه عنوان کرد.

استخدام کارشناس قطعات و کنترل 
کیفیت آقا )رشته مکانیک( 

barsaamsanat@gmail.com 

استخدام کارگر خط تولید در مجتمع 
چاپ و بسته بندی ماتریس نقش 

آفرین
تلفن 03135040

استخدام حسابدار در یک شرکت معتبر 
در اصفهان

موبایل 09131264419

وزیر بهداشت در نشســت سازمان ملل 
گفت: من از سازمان های مالی بین المللی می خواهم که حمایت های مالی قابل توجهی به 

کشورهای عضو بدون در نظر گرفتن موانع سیاسی ارائه دهند.
 سعید نمکی وزیر بهداشت شامگاه پنج شنبه 13 آذر به وقت محلی در نشست عالی رتبه 
پاسخ به همه گیری کووید-19 مجمع عمومی ســازمان ملل متحد به صورت ویدئویی 
سخنرانی کرد و گفت: از ابتدای شیوع در ایران، با توجه به رویکرد "کل دولت، کل جامعه"، 
کمیته ملی مدیریت کووید-19 به ریاست رئیس جمهوری روحانی، تحت حمایت کامل 

رهبر معظم انقلاب، برای استفاده از همه ظرفیت های ملی برای نظارت بر بیماری و 
تایید اقدامات جدی بهداشت عمومی برای مهار بیماری تشکیل شد.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشــکی ادامه داد: بر این اســاس، شبکه قدرتمند 
مراقبت های بهداشتی ترجیحی)پی اچ سی( ما نه تنها هسته اصلی سه مرحله غربالگری 
از طریق سوابق الکترونیکی سلامت بود، بلکه ما موفق شدیم خدمات بهداشتی ضروری 
را حفظ کنیم تا از مراقبت های مادر و کودک، ایمن سازی، سل و مدیریت موارد اچ آی 
وی، به عنوان یک پیشگام در مدیریت بیماری های غیرمسری و ادامه خدمات بهداشتی 

برای بیماران مزمن و کاهش عوامل خطر اطمینان حاصل شود.
نمکی اضافه کرد: دولت، با وجود همه محدودیت ها به دلیــل تحریم های غیرقانونی و 
یک جانبه، بسته های مالی ویژه ای را برای جمعیت فقیر و حاشیه نشین در نظر گرفته، 
اقدامات پشتیبانی اقتصادی را به ویژه برای مشاغل کوچک انجام داده است و برنامه های 
پوشش دهی آزمایش و درمان را برای 3.5 میلیون مهاجر قانونی و غیرقانونی افغان اجرا 

کرد.
وی گفت: ما اقدامات اضافی بهداشــت محیط را در مرزهای خود با کشورهای همسایه 
انجام داده ایم که برای حفظ تجارت عادی نیاز به حمایت قابل توجه کشورهای عضو دارد.

وزیر بهداشــت گفت: بیماری همه گیری کوویــد-19 جهان را به شــدت فرا گرفت و 
درس های زیادی را برای آموختن در ســطح ملی، منطقه ای و جهانی ارائه داد که نشان 
دهنده عدم آمادگی جامعه جهانی برای مقابله با یک بیماری همه گیری است. آمادگی 
جهانی و واکنش اضطراری باید در راس دســتور کار دولت هــا و آژانس های بین المللی 
برای دهه های آینده باشد. رهبری، همبستگی، همکاری بین بخشی، مداخلات مبتنی 
بر شــواهد و هماهنگی بین کشــورها ابزارهای لازم برای مدیریت بیماری همه گیری 

کووید-19است.

وی گفت: علاوه بر این، ما باید زیرساخت های فناوری اطلاعات را تقویت کنیم تا داده های 
قابل اطمینان تری، پزشــکی و آمــوزش از راه دور را در دوره جدید فراهم ســازیم. من 
می خواهم بر اهمیت حیاتی همبستگی جهانی و همکاری بین المللی با حمایت کامل از 
سازمان جهانی بهداشت، به عنوان بستر منحصر به فرد فعالیت های بهداشت جهانی برای 

غلبه بر این همه گیری تاکید کنم.
نمکی گفت: دسترســی به موقع، مقرون به صرفه و منصفانه همه کشورها به تجهیزات 
تشخیصی، پزشکی، داروها و واکسن ها بدون تبعیض و اولویت بندی توجیه ناپذیر بسیار 

مهم است.
وی با اشاره به تروریسم اقتصادی آمریکا علیه مردم ایران، گفت: اقدامات یکجانبه قهری 
اعمال شده توسط دولت ایالات متحده تاثیر منفی بر روند مبارزه با همه گیری در کشور 
من داشته است. اقدامات غیرقانونی یکجانبه ، دسترسی آسان مردم به اقلام و ملزومات 
پزشکی اساسی را با مشکل روبرو می کند و بنابراین سلامتی شهروندان ایرانی را به خطر 
می اندازد. تامین دارو و کالاهای بهداشــتی از طریق محدودیت شدید منابع ارزی حتی 

برای این مسائل بشردوستانه مورد هدف قرار گرفته است.
وزیر بهداشت افزود: این همه گیری به ما یادآوری می کند که در سطح محلی، منطقه ای 
و جهانی چقدر به صداقت، همبستگی و همکاری نیاز داریم. در حالی که ما به قطعنامه 
های مجمع عمومی سازمان ملل متحد و اعلامیه های سیاسی در مورد درباره بیماری های 
واگیردار و غیرواگیردار متعهد هســتیم، اما نیاز به مراجعه مجدد بــه اهداف ، بودجه و 
رویکردها به عنوان پاســخی به همه گیری وجود دارد که به زیرساخت های بهداشتی، 

نیروی کار بهداشتی و اقتصاد ضربه می زند.
نمکی اظهار کرد: من از سازمان های مالی بین المللی می خواهم که حمایت های مالی قابل 

توجهی به کشورهای عضو بدون در نظر گرفتن موانع سیاسی ارائه دهند.

درخواست کمک مالی نمکی از سازمان های بین المللی 

گزارش

استخدام مدیر فروش و فروشنده 
صنایع دستی با مزایا در اصفهان

واتساپ 09134213200

استخدام مدیر فروش و فروشنده 
صنایع دستی با مزایا در اصفهان

واتساپ 09134213200

استخدام بازاریاب حضوری با حقوق 
و مزایا در شرکت ستاره سپاهان رافی 

موبایل 09130752188

استخدام ویزیتور لاین داروخانه،گالری 
و مارکتی،نماینده علمی،سرپرست 

لاین گالری
تلفن 0313324۷232

استخدام حسابدار مالی در شرکت آگاه 
ارقام ماهان در اصفهان

موبایل 09308554۷09

استخدام رئیس دفتر مدیر عامل آقا با 
حقوق و مزایا در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام رئیس دفتر مدیر عامل آقا 
با حقوق و مزایا در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام کارشناس مالی، کارشناس 
اداری و منابع انسانی در اصفهان

hr@farabipharma.ir

جزییات نخستین واکسن ایرانی 
کرونا از زبان محقق اصلی 

چهارشــنبه 12 آذر 99 ســعید نمکــی، وزیر 
بهداشت، در حاشیه جلسه کمیته ملی واکسن 
کرونا گفت: یکی از شرکت های سازنده واکسن 
داخلی کرونا مجوز مطالبه فاز انســانی را گرفته 
و از روزهــای آینده این کار شــروع می شــود. 
امیدواریم اوایل ســال آینده یعنی در بهار سال 
1400 بتوانیم به عنوان یکی از تولیدکنندگان 
مطرح در منطقه مطرح شویم و نیازهای کشور 

را برآورده  کنیم. 
چند ساعت بعد کیانوش جهانپور، رئیس مرکز 
روابط عمومی وزارت بهداشــت و ســخنگوی 
سازمان غذا و دارو، در توییتی نام شرکت سازنده 

و محقق اصلی نخستین واکسن ایرانی ویروس 
کرونا را که کد اخلاقی گرفته اســت اعلام کرد. 
در توییت جهانپور در قسمت مشخصات محقق 
اصلی نامی آشنا به چشم می خورد؛ مینو محرز، 
متخصص بیماری های عفونی، عضو کمیته علمی 
ستاد ملی مقابله با کرونا و البته یکی از پزشکان 
پرسابقه در زمینه تحقیقات بیماری های عفونی 

و ایدز. 
روش ساخت واکسن

دکتر مینو محرز درباره چگونگی تولید واکسن 
کرونا گفت: در تولید این واکسن با هیچ شرکت 
خارجی همکاری نداریــم و همه مراحل تحقیق 
را خودمان پیــش برده ایم. ویروس واکســن را 
تهیه کرده ایم و مرحلــه حیوانی را گذرانده ایم و 
از کمیته اخلاق هم مجوز گرفته ایم و قرار است 

وارد مرحله آزمایش انسانی شود. 

او درباره روش ســاخت این واکسن توضیح داد: 
ساخت این واکسن به روش سنتی است؛ یعنی 
از ویروس ضعیف شــده برای تولید آن استفاده 

می شود.
عوارض احتمالی واکسن کرونا

این متخصص بیماری های عفونی درباره عوارض 
احتمالی واکســن شرکت شــفافارمد گفت: در 
هر صورت هر دارو یا هر واکســن ممکن اســت 
عوارضی داشته باشــد که باید بررسی شود، اما 
معمولا واکسن هایی که از میکروب ضعیف شده 

ساخته می شوند عوارض مهمی ندارند. 
عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: 
هر واکسن یا دارویی به هر حال عارضه دارد، اما 
مهم این اســت عوارض خطرناک نداشته باشد. 
تزریق هر واکسنی ممکن است در بعضی افراد در 
محل تزریق التهاب ایجاد کند یا در بعضی افراد 

باعث تب شود، اما آنچه مهم است این است که در 
ـ چه دارو و چه واکسن  مرحله کارآزمایی بالینی ـ
ــ عارضه ای روی اعضای مهم بدن نداشته باشد.

 جدیدترین خبرها و رویدادها را در اینستاگرام 
همشهری آنلاین بخوانید )کلیک کنید(

تولید انبوه
دکتر محرز در پاســخ بــه این ســوال که چه 
زمانی تولید انبوه واکســن آغاز می شود، گفت: 
کارآزمایی بالینی تا آخر سال 99 طول می کشد 
و اگر آزمایش های بالینی نتایج رضایت بخشــی 
داشته باشد و عوارض جدی برای انسان نداشته 
باشــد و مصونیت ایجاد کند، ان شاءالله در سال 
آینده حدودا شاید در اردیبهشت به تولید انبوه 

برسد و بتوانیم تزریق آن را شروع کنیم. 
دکتر محرز درباره این که آیا زیرساخت ها برای 
تولید انبوه واکسن فراهم است یا نه توضیح داد: نه 

مشکلی برای تولید انبوه نداریم و زیرساخت های 
لازم فراهم است. اگر در کارآزمایی انسانی موفق 
باشیم، زیرساخت ها برای تولید انبوه وجود دارد 

و مشکلی پیش نمی آید.
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Iran, Turkey call for 
increased economic 
coop.
President's Chief of Staff 
Mahmoud Vaezi held a phone 
conversation on Thursday with 
Lutfi Elvan, newly-appointed 
treasury and finance minister of 
Turkey, on bilateral ties between 
the two countries.
Pointing to ‘friendly’ ties 
between the two neighboring 
states, Vaezi called for the 
expansion of bilateral economic 
ties.He congratulated Elvan on 
his new position, hoping that 
bilateral ties would further 

expand during his term.
Referring to the new 
international conditions and 
taking into consideration the 
removal of obstacles on the 
way of trade, it is necessary that 
investment between the private 
sectors of the two countries be 
supported more than before, 
said Vaezi.The Iranian officials 
noted that the relations between 
Tehran and Ankara should turn 
into a role model for all regional 
states.
For his part, Elvan hailed 
friendly ties between the two 
countries, noting that he would 
spare no efforts to deepen and 
expand trade with Iran.

Household gas-
providing projects 
bring 14.5b dollars of 
revenues for Iran
 Development of gas-
providing projects which 
replaced liquid gas 
with natural gas in the 
households in Iran has 
generated 14.5 billion 
dollars of revenues for the 
country in the past seven 
years.
The development of South 
Pars provided the country 
the chance to extend its gas-
providing projects the most 
remote places. At the outset, 
the projects were restricted 
to urban areas but later, with 
inauguration of President 
Rouhani government 
in August 3, 2013, such 
projects specially targeted 
rural areas as a way to 
materialize social justice 
in the country.Upon the 
gradual completion of 
numerous projects in the 
past seven years which will 
continue to the last days 
of the President Rouhani 
government in 2021, the 
amount of the liquid gas 
in 3013, standing at 34.1 
billion liters, ultimately 
dropped to only 13.8 
billion liters this years. 
The figure indicates a 43 
percent decline in usage of 
oil products which could 
be replaced by gas during 
the period.This trend will 
continue in the next couple 
of years till the usage of 
liquid fuel to be replaced 
by gas reaches to zero 
percent.The implantation 
of these projects not only 
made fuel more easily 
accessible for rural people 
but significantly helped 
improve clean environment 
in Iran as well.It also earned 
the country a great amount 
of money given the fact that 
gas is considered a cheaper 
fuel which amounted to a 
total of 14.5 billion dollars 
in seven years.This means 
that apart from all those 
17 thousand villages that 
have got the benefit of gas 
for fuel in their households 
during the period, the 
implementation of the 
projects have created 
an unprecedented 
opportunity for boosting 
exports of oil products.
Presently, 82 percent of 
rural families in Iran have 
access to natural gas as fuel.
Gas-providing projects have 
also helped establishment 
of infrastructures 
and conversion and 
c o m p l e m e n t a r y 
industries in rural 
areas, an achievement 
thoroughly made possible 
due to endeavors and 
high capabilities of 
Iranian experts and  
workforce.
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"The development 
of Iran's mining 
sector depends on 
the policymakers' 
willingness to 
accept the counsel 

of private investors … 
The new minister could 
prevent the repetition of 
previous mistakes and 
attract more investment 
to the sector," TCCIM.ir also 
quoted Sajjad Ghoroqi as 
saying.
Late September, the Iranian 
Parliament gave a vote of 
confidence to Alireza 
Razm-Hosseini who was 
nominated by President 
Hassan Rouhani to take 
the helm of the Industries, 
Mining and Trade Ministry 
after it was without a chief 
for about four months.  
“The sector is facing major 
problems at present,” 
Ghoroqi said and referred 
to the government's 
decision to set a ceiling and 
a floor for steel prices. 
"Such measures result in 
market imbalance, as they 
benefit some players more 
than the others. We at the 
chamber of commerce are 
against setting prices … 
We need to minimize the 
difference in prices in local 
and international markets 
in the short term and 
gradually develop a market 
in which prices are in 
accordance with demand 
and supply," he said.
In Ghoroqi's point of view, 
improper local policies 
have been the main reason 
behind the poor mining 
sector development, 
"even more than external 

sanctions".

"Imposing a ban on export 
is not the best solution 
for increasing supply in 
domestic market. The ban 
lowers the government's 
income from export tariffs," 
he said.
Instead, policymakers 
should promote further 
investments into mineral 
extraction, he added.  
His comments were 
echoed by a member 
of Iran Chamber of 
Commerce Industries 
and Mining, Pedram 
Soltani, who recently said 
a wide range of factors 
have been hindering the 
growth of mining sector 
in Iran. Dominance of the 
government and the small 
contribution of the private 
sector, lack of persistent 
policies as well as sanctions 
are among the most 
influential ones.
"The sector has been 
struggling with unstable 
policies, without taking 
the benefits of the private 
sector into account … This 
is while our experience 
in the 1990s indicated 
that by relying on sectors 
highly dominated by the 
government, the economic 
would not make any 
progress," he said.
Soltani noted that the 
private sector has not 

made a considerable 
contribution to the mining 
sector in the past two 
decades. 
State-owned Iranian Mines 
and Mining Industries 
Development and 
Renovation Organization, 
including its subsidiaries 
into account, has a 30% 
share in the country’s 
mineral extraction.
IMIDRO will have invested 
$3 billion in Iran's mining 
sector by the end of the 
current Iranian year 
(March 2021).
Policymakers have also 
failed to promote the 
development of mining 
industries, which could 
help multiply the added 
value of mining products. 
Soltani believes that 
imposition of sanctions 
against Iran has 
significantly affected the 
mining sector, though "the 
impact was less severe 
compared to the other 
business sectors".
"The growth of the mining 
sector would definitely be 
positive, if it was not hit by 
the sanctions," he added. 
In Soltani's point of view, 
the sector could have 
attracted a considerable 
sum of foreign 
investments, which is vital 
for its development.
Iran’s mineral reserves 
currently stand at 55 billion 

tons, about 37 billion tons 
of which are proven. New 
explorations are expected 
to increase the figure by 
30% to 60 billion tons by 
the end of the current fiscal 
year (March 2021).
A total of 15.69 million 
tons of mineral products 
worth $2.17 billion were 
exported from Iran in the 
first five months of the 
current fiscal year (March 
20-Aug. 21).
Steel topped the list of 
exports in terms of value 
with $1.11 billion. It was 
followed by copper with 
$334.12 million and 
cement with $120.98 
million. In terms of 
tonnage, cement had the 
lion’s share with 5.7 million 
tons, followed by steel with 
3 million tons.
Some 410 million tons of 
minerals were extracted 
from Iranian mines in the 
last Iranian year (ended 
March 19, 2020).
Iran is home to 68 types of 
minerals with more than 
37 billion tons of proven 
reserves and 57 billion tons 
of potential reserves. 
According to the United 
States Geological Survey, 
Iran holds the world's 
largest zinc, ninth largest 
copper, 10th largest iron 
ore, fifth largest gypsum 
and barite, and 10th largest 
uranium reserves. 

Rail Passenger Transport 
Down 67%
A total of 4.95 million passengers travelled via 
railroad during the first seven months of the 
current Iranian year (March 20-Sept. 21), which 
shows a 67.5% decline compared with the similar 
period of last year, according to data released by 
Rail Transportation Companies’ Guild Union.
During the similar period of last year, more than 
15.91 million passengers were transported by 
railroads. The declinse is due to the coronavirus 
pandemic that has reduced travels.
As of May 21, rail travel agencies are only allowed to 
sell tickets to fill up 50% of train seats in compliance 
with health protocols set by the National 
Coronavirus Headquarters. 
Presently, all coronavirus-related protocols as well 
as social distancing are being followed and trains 
are running as per the timetables.
According to Saeed Rasouli, the head of Islamic 
Republic of Iran Railways, many passengers 
cancelled their tickets for the Iranian New Year 
holidays (started March 20), which is the peak 
season for tourism in Iran, due to the pandemic.
“Passenger rail companies gave full refunds for 
1.2 million pre-purchased tickets worth 1.07 
trillion rials [$4 million]. However, rail passenger 
transport continued to decline after March causing 
a drastic decline in rail passenger companies’ 
revenues, which were also financially burdened 
with the task of disinfecting wagons and facilities, 
and abiding by health protocols.”
Government Aid
Rasouli noted that the government promised 
to grant financial aid worth 9.4 trillion rials 
($37 million) to rail cargo and transportation 
companies.
According to Mehrdad Taqizadeh, secretary of 
Iran’s Guild of Rail Transport Companies, the 
number of rail passengers fell by 94% during the 
Iranian New Year holidays compared with last 
year’s similar period.
During the first seven months of the fiscal 2019-20, 
a total of 16.98 million passengers were carried by 
railroads across the country. 
According to Mohsen Sadeqi, an official with the 
Ministry of Roads and Urban Development, out of 
60 loan applications worth 8,750 billion rials ($35 
million), which have been submitted in Kara.mcls.
gov.ir for government-backed coronavirus support 
package, a total of 1,580 billion rials ($6.32 million) 
have been paid to 15 rail companies by Nov. 28, IRIB 
News reported. 
Rise in Ticket Prices
The Supreme Council of Transport, affiliated to 
the Ministry of Roads and Urban Development, 
approved a 20% rise in rail fares as of June 21, 
according to Taqizadeh. 
“The decision was taken in line with the Health 
Ministry’s social distancing guidelines due to the 
coronavirus pandemic and rise in inflation rate. 
Passenger trains are now operating at half their 
capacity, such that only two passengers are allowed 
in a four-seater booth,” he added. 
Noting that as per the directive of the council, 
supply and demand will determine the fares of 
five-star trains, he said rail companies had called 
for a 60% rise in ticket prices, in view of the social 
distancing rules and the inflation rate, but the 
council only approved a 20% increase. 
In separate remarks, the deputy head of IRIR for 
passenger transportation, Mir Hassan Mousavi, 
said the 20% rise in ticket prices has nothing to do 
with social distancing and restrictions imposed on 
the number of passengers per train cars, explaining 
that the increase is in line with the inflation rate and 
the rising costs borne by rail companies.

 The private sector could help policymakers come 
up with most efficient measures to develop the 
high-potential mining sector, a member of Tehran 
Chamber of Commerce, Industries and Mining said, 
hoping that the new minister of industries will have 
a closer relationship with private sector players.

Calls for Reducing Gov’t Role in 
Mining to Favor Private Sector
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Policymakers 
have also failed 
to promote the 
development 
of mining 
industries, 
which could 
help multiply the 
added value of 
mining products. 
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In a statement 
delivered to the 
online session 
of the High-level 
Special Session 
of the United 
Nations General 

Assembly, Response to 
COVID-19 Pandemic, held 
in New York 3-4 December 
2020, he first appreciated 
"the United Nations to 
hold High-Level Special 
Session in response to 
COVID-19 Pandemic to 
share experience and to 
demonstrate the utmost 
high level commitment 
to curb the disease which 
strongly hit the globe 
during the last 11 months."
The Minister then noted 
that "Since the beginning 
of the outbreak in Iran, 
according to the 'Whole 
of Government, Whole 
of Society' approach, the 
National Committee to 
Manage COVID-19 was 
established under the 
chairmanship of president 
Rohani, fully supported 
by Supreme Leader, 
to utilize all capacities 
at national level, to 
monitor the disease, and 
to endorse strict public 
health measures to curb 
the disease.
Accordingly, our strong 
PHC Network was not only 
the core of three rounds 
of screening through 
Electronic Health Records, 
but we managed to sustain 
Essential Health Services 
to ensure maternal and 
child care, immunization, 
Tuberculosis and HIV 
case management are 
provided, and, as a pioneer 
in NCDs management, to 

continue health services 
for chronic patients and 
mitigating risk factors.
The Government, 
despite all restrictions 
due to unlawful and 
unilateral sanctions, 
has provided special 
financial packages for the 
poor and marginalized 
population; has done 
economic support 
measures especially for 
small businesses; and 
implemented testing 
and treatment coverage 
programs for 3.5 
million legal and illegal 
Afghan immigrants. We 
have taken additional 
environmental health 
measures at our borders 
with neighboring 
countries according to 
IHR-2005, which requires 
substantial support 
by Member States to 
maintain normal trade."
He also said that 
"Covid-19 pandemic 
swept the world severely, 
providing many lessons 
to be learned nationally, 
regionally and globally, 
which demonstrated 
unpreparedness of the 
Global Community to 
deal with a Pandemic. 
Global preparedness and 
emergency response must 
be at the forefront of the 

agenda of governments 
and international 
agencies for decades 
to come. Leadership, 
solidarity, inter-sectoral 
collaboration, evidence-
based interventions and 
coordination between 
countries are the tools 
needed to manage 
Covid-19 pandemic. 
In addition, we need 
to strengthen the IT 
infrastructure to provide 
more reliable data, 
tele-medicine and tele-
education in the new era. 
I would like to emphasize 
the vital importance 
of global solidarity and 
international cooperation, 
with full support to 
the WHO, as the unique 
platform for Global Health 
activities, to overcome this 
pandemic. Timely, cost-
effective and equitable 
access of all nations to 
diagnostic, medical 
equipment, medicines 
and vaccines are crucial, 
with no discrimination, 
sanction or unjustifiable 
prioritization, as the 
Secretary-General has 
rightly pointed out."
Namaki added: "The 
unilateral coercive 
measures imposed by the 
Governemnt of United 
States have negatively 

affected the process of 
combating the Pandemic 
in my country. Unilateral 
illegal measures, hampers 
easy access of the people 
to basic medical items 
and requirements and 
thus endangers health 
of the Iranian citizens. 
Medicines supply and 
health commodities have 
been targeted through 
tight restrictions of foreign 
exchange resources even 
for these humanitarian 
issues.
This Pandemic reminds 
us how much we need 
integrity, solidarity and 
collaboration, at local, 
regional, and global levels. 
While we are committed 
to the UNGA resolutions 
and political declarations 
on UHC, NCDs and 
communicable diseases 
such as TB, there is a need 
to re-visit the targets, 
financing and approaches 
as a response to the 
pandemic, which hit the 
health infra-structures, 
health work force and the 
economies. I call upon 
international financial 
organizations to provide 
substantial financial 
supports to Member 
States regardless political 
impediments."

Iran warns about suspicious 
moves by ill-wishers of 
Tehran-Kabul ties
Iran's Foreign Ministry spokesman Saeed 
Khatibzadeh said on Thursday that while the 
Khaf-Herat railway is to be inaugurated in the 
coming days as a symbol of great cooperation 
between the two countries, it is inevitable to 
take care of the suspicious actions of the ill-
wishers of relations between Tehran and Kabul.
Following the release of a video in cyberspace 
in which a number of people were beaten 
by several people and attributed to Afghan 
brothers, the police announced in a statement 
that technical investigations indicate that the 
video released in cyberspace did not happen 
in Iran, and Iran's police strongly denies that 
such treatment of Afghan Muslim brothers took 
place in the Islamic Reoublic of Iran.
Regretting the occurrence of the incident 
anywhere in the world, Khatibzadeh called on 
the Afghan friendly and brotherly officials to be 
more careful in publishing the news and not to 
rush in issuing official statements.
SCO Denounces Killing of 
Top Iranian Physicist
The Shanghai Cooperation Organization (SCO) 
strongly condemned the assassination of top 
Iranian nuclear scientist Mohsen Fakhrizadeh.
In a statement on Thursday, the SCO 
condemned the terror act and “all destabilizing 
acts in the region, as well as terrorism, in any 
form”.
According to the organization, such actions are 
not only against all norms of intergovernmental 
relations and international law but also 
threaten peace and stability in a fragile region.
The Shanghai Cooperation Organization 
expressed hope that the perpetrators of this 
cowardly attack would be identified and 
brought to justice.
The Shanghai Cooperation Organization is an 
intergovernmental organization founded for 
multilateral, political, economic, and security 
cooperation.
China, Russia, Kazakhstan, Kyrgyzstan, 
Tajikistan, Uzbekistan, Pakistan and India 
are its main members, and Iran, Mongolia, 
Afghanistan and Belarus are observers.
Fakhrizadeh, a senior nuclear and defense 
scientist, was assassinated in a small city east 
of Tehran on November 27.
Secretary of Iran’s Supreme National Security 
Council Ali Shamkhani says it has become clear 
to Tehran that Munafeqin (Mujahedin-e Khalq 
Organization terrorists), the Zionist regime, 
and its spy service Mossad have been behind 
the assassination attack.

Minister: Sanctions targeting Iran's medicine, 
medical equipment sectors

Iran's Minister of Health and Medical Education Saeed 
Namaki said unilateral sanctions have been targeting 
Iran's medicine and medical equipment needed by 
the nation.
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Zarif: Iran proved its bona fides in 15 
IAEA reports
 Iranian Foreign Minister Mohammad Javad Zarif in a message referred 
to Iran's good faith in IAEA reports, saying Iran will reverse its remedial 
actions under JCPOA if US abides by UNSCR2231.
"Iran proved its bona fides in 15 IAEA reports," Zarif wrote in his 
Twitter account on Thursday.
"The Biden admin must prove ITS by complying fully with UNSCR 2231 
& ceasing Trump's #EconomicWar against Iranians. At that time, Iran 
will reverse its remedial actions under #JCPOA," he added.
Earlier, addressing the online session the Mediterranean Dialogue, 
Zarif said: "The United States walked out the nuclear agreement but did 

not walked out of the United Nations it has responsibilities, obligations 
as a UN member, as a Security Council member and there is a Security 
Council Resolution 2231 which the United States must observe as a 
permanent member of the Security Council, the United States is in 
grave breach of that resolution because the Trump administration has 
been a rouge regime."
"Now if the president elect Biden wants to continue to be a 
rouge regime then he can continue to be asking to implement its 
commitments," headded.
"The United States has commitments under the resolution which has to 
implement it is not in a position to set conditions for that," Zarif noted.
"We will not renegotiate a deal which we negotiated. The deal was 
about give and take it was not about one side asking and the other 

side giving. The fact is that the United 
States and other European partners 
started with 20+10."
"They wanted 20+10 years of 
restrictions. This was the subject 
of negotiations for two years, it will 
never be negotiated because it is a 
clear sign of bad faith," he reiterated.  
"The issue of missile and the issue of 
regional security were deliberately put aside 
by all sides not because they gave a concession to Iran 
but because the other sides were not prepared to end their malign 
behavior is this area," Zarif said.

"Since the 
beginning of 
the outbreak in 
Iran, according 
to the 'Whole of 
Government, 
Whole of Society' 
approach, 
the National 
Committee 
to Manage 
COVID19- was 
established 
under the 
chairmanship 
of president 
Rohani, fully 
supported by 
Supreme Leader, 
to utilize all 
capacities at 
national level, 
to monitor the 
disease, and to 
endorse strict 
public health 
measures to curb 
the disease.
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Khatibzadeh:
All terrorist 
groups in region 
graduated 
from Saudi-
Madrassas
In reaction to the 
baseless remarks 
of Saudi Minister 
of State for Foreign 
Affairs, Iranian 
Foreign Ministry 
spokesman said 
that every terrorist 
group in our region 
has graduated 
from Saudi-funded 
Madrassas.
In a tweet on 
Thursday, Saeed 
Khatibzadeh wrote, 
"For decades, 
W a h a b i s m —
nurtured by colonial 
powers—has been 
*the* source of 
bigotry, hatred 
& terrorism in 
our region — and 
beyond."
"Fact: Every terrorist 
group in our region 
has graduated 
from Saudi-funded 
Madrassas," he added.
"No amount of 
Saudi obfuscation 
can hide this ugly 
reality," Khatibzadeh 
stressed.
Iranian diplomat 
went on to say, "Their 
atrocities in #Yemen, 
& the infamous 
Khashoggi case are 
just some of their 
other stunts."
"The latest: standing 
alongside the leading 
state-sponsor of 
terrorism against 
Palestinians," he 
added, saying, 
"Saudis must change 
course. The policy of 
inflaming tension is 
no longer tenable."
His tweet came as 
Saudi Minister of 
State for Foreign 
Affairs Adel Aljubeir 
in recent tweets 
wrote, "Iranian 
Foreign Minister 
Zarif is desperate to 
blame the Kingdom 
for anything negative 
that happens in Iran. 
Will he blame us for 
the next earthquake 
or flood?"
"It is not the policy 
of Saudi Arabia 
to engage in 
assasinations; unlike 
Iran, which has done 
so since the Khomeini 
Revolution in 1979. 
Ask us, and ask many 
other countries who 
have lost many of 
their citizens due to 
Iran’s criminal and 
illegal behavior!," he 
claimed.

politics
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Iran demands condemnation 
of Fakhrizadeh assassination 
by IAEA
Iran's Ambassador and Permanent Representative to the 
International Organizations in Vienna Kazem Gharibabadi 
in a letter to International Atomic Energy Agency (IAEA) 
Director-General Rafael Mariano Grossi called for clear 
and unconditional condemnation of the assassination of 
Martyr Mohsen Fakhrizadeh, a prominent Iranian nuclear 
and defense industry scientist.
In the letter a copy of which was sent to IRNA office in 
London, he said that the assassination of Dr. Mohsen 
Fakhrizadeh comes as continuation of the terrorist acts 
that began a decade ago with the assassination of several 
Iranian nuclear scientists in 2010, 2011 and 2012.
He said all these acts of terrorism require proper 
attention from the international community and related 
international organizations.
The Islamic Republic of Iran frankly expects the 

International Atomic Energy Agency to condemn this 
terrorist act in a transparent and unconditional manner.
Immediately after the first instance of assassination of an 
Iranian nuclear scientist in 2010, the Islamic Republic of 
Iran, in a letter to the then IAEA director-general, strongly 
protested the publication of the names of its scientists and 
experts in the IAEA reports that had been made available to 
it through related safeguards activities, Gharibabadi said.
The IAEA is strongly expected to end the process of 
unnecessarily publishing detailed information about Iran's 
nuclear program in its reports, the Iranian official stressed.
There is clear evidence that the Israeli regime was involved 
in the terrorist attack, especially since Israeli officials 
had repeatedly named Dr. Fakhrizadeh and planned to 
assassinate him several times, he said, noting that such a 
brutal act of terrorism, like any other act of international 
terrorism, poses a threat to international peace and 
security and is contrary to the fundamental principles 
of international law and the principles enshrined in the 
Charter of the United Nations as well as fundamental 
human rights.

I r a n 
believes that adopting 

a dual standard approach towards countries in the 
fight against terrorism will not only be unconstructive, but 
will lead to the failure of the global fight against terrorism, 
the letter said.
He also demanded the letter be circulated as an IAEA 
official document. 

News



New Parl. bill on nuclear power to create ‘big’ 
opportunities
 Hossein Amir-Abdollahian says the newly-ratified bill of the Iranian 
Parliament will create ‘big opportunities’. “Diplomacy knows language of 
power. Iran's Parl bill on 'sanctions removal' creates big opportunities,” the 
Iranian Parliament Speaker's Special Aide for International Affairs tweeted on 
Thursday.“US/E3 have discredited JCPOA not to let #Iran sell oil & get revenues. 
Russian, Chinese will is set for cooperation & acts agnst US sanctions,” he added, highlighting that 
the “weapon of sanctions” must be broken down.The remarks come as the Iranian Parliament has 
ratified an action plan so as to counter US sanctions. The bill has also been endorsed by the Guardian 
Council. The new motion has called for an increase in Iran’s nuclear capabilities in response to US 
sanctions and other JCPOA signatories’ failure to safeguard Iran’s economic interests.

 Shanghai Cooperation 
Organization (SCO) in a 
statement on Thursday 
denounced assassination 
of the Iranian defense 
industry scientist 
Mohsen Fakhrizadeh, 
describing it a heinous 
act.In this statement, 
the Organization offered 
condolences to the 
Iranian government 
and the family of Martyr 
Fakhrizadeh.
The SCO strongly 
condemns all attempts 
to destabilize peace 
in the region, as well 
as terrorism in any 
form, the statement 
said, noting that such 
actions are not only 
against all norms of 
i n t e r g o v e r n m e n t a l 
relations and 
international law, but 
also threaten peace and 
stability in the volatile 
region.
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In a telephone conversation with the 
President of Turkey on Thursday, Hassan 
Rouhani expressed his gratitude for Turkey's 
sympathy with the Iranian people and also 
the condemnation of this assassination by 
Ankara, saying, "It is completely clear to us 
who did the assassination with the method 
used in it."
Rouhani stated that in the last months of his 
life, this Iranian scientist had spent most of his 
time finding ways to combat coronavirus and 
completing research to make diagnostic kits 
for the disease, adding, "The assassination of 
this scientist was a great crime and inhumane 
act."
"Undoubtedly, this terrorist act shows the 
helplessness and inability of the sworn 
enemies of the Iranian nation against the 
scientific and research movements of our 
scientists and it is the right of the Iranian 
government to take revenge on the blood of 
this martyr from the perpetrators at the right 
time," he said.
Referring to the US President-elect's 
remarks on the return of the United States 
to the JCPOA, the President said, "We have 
repeatedly emphasised that if the other 
parties to this agreement fulfil their 
obligations, we will fulfil our obligations as 
well.".
Referring to the process of cooperation 
between Iran and Turkey, Rouhani said, "Both 
countries' will was to develop economic and 
trade relations, but unfortunately the US 
sanctions prevented us from easily entering 
into trade and economic and banking 
cooperation between us."
President Rouhani also emphasised the 
development and deepening of relations with 
Turkey in all fields and the implementation 

of the agreements of the sixth meeting of the 
Supreme Council for Strategic Cooperation 
and the Joint Economic Commissions of the 
two countries.
He also stressed the need for cooperation 
and unanimity between Iran and Turkey on 
international issues and said, "To prevent the 
infiltration of the enemies of Islam, repairing 
the gap in the World of Islam is an urgent 
need and Iran and Turkey can consult and 
work together to reduce the discords in the 
World of Islam and invite the Islamic Ummah 
to unity."
Referring to the continuing global crisis 
of coronavirus, Rouhani emphasised the 
participation and cooperation of the two 
countries in meeting the needs of medicine 
and medical equipment, as well as the 
exchange of experiences.
Referring to the Nagorno-Karabakh crisis 
between Azerbaijan and Armenia, the 
President stressed the need to prevent the 
infiltration of terrorists in the region and the 
problems arising from it.
In this telephone conversation, the President 
of Turkey expressed his condolences to 
the government, the people of Iran and the 
family of the Iranian scientist Martyr Mohsen 
Fakhrizadeh, and strongly condemned this 
terrorist act, saying, "There is no doubt that 
this terrorist act is aiming for peace in the 
region.""I hope that the perpetrators of 
this crime will be identified and brought to 
justice as soon as possible," said Recep Tayyip 
Erdoğan.Referring to the new international 
situation and the beginning of a new era in the 
US government, the Turkish President said, 
"I hope that in the new US administration, the 
mentality of threats and sanctions will give 
way to dialogue, cooperation and interaction 
with countries."
Erdoğan further stressed the need to further 
develop and deepen Iran-Turkey relations 
and stressed that the rapid implementation 
and operation of the resolutions and 
agreements of the Supreme Council for 
Strategic Cooperation will be closely 
followed.

 The moves come even as Democratic President-
elect Joe Biden has pledged to rescind many of 
Trump's immigration policies. By finalizing rules 
that have just been proposed, or issuing last-
minute orders, the administration could slow 
down Biden's efforts to undo many of Trump's 
signature measures that have made it harder 
for immigrants to enter and settle in the United 
States.A central goal for Trump's last few weeks in 
office is replacing a lottery system used to award 
H-1B visas to skilled foreign workers, according 
to officials with the US Department of Homeland 
Security, who spoke on condition of anonymity to 
discuss government operations. Instead, a new 
selection process would favor visa applicants with 
higher-paying jobs.
The Trump administration argued in a proposed 
version of the regulation released in October 
that the change is needed to better protect US 
workers.White House senior adviser Stephen 
Miller - considered the architect of Trump's hard-
line immigration agenda - told Reuters over the 
summer that the regulations meant to drive up 
wages in the H-1B program would be politically 
unpopular to reverse.Other measures that could 
be hurried to the finish line include new rules to 
restrict access to asylum and a regulation that 
would allow federal immigration officials to collect 
DNA from family-based visa applicants and the 
US citizens or permanent residents who sponsor 
them.
Another measure would tighten visa rules for 
international students, cultural exchange visitors 
and foreign journalists.
The changes would take the form of regulatory 
actions that are crafted by agencies and do not 
require congressional approval but need to follow 
legal processes outlined in federal law.
News reports have also surfaced about a 
possible Trump executive order to weaken the 

constitutional right to citizenship for all people 
born in the United States. A senior homeland 
security official told Reuters, however, the effort 
did not appear to be a priority for the White House.
Acting DHS Deputy Secretary Ken Cuccinelli is 
spearheading the last-ditch immigration effort, 
one official told Reuters, as the president continues 
to promote unfounded claims of widespread voter 
fraud and has not conceded his Nov. 3 election 
defeat.The White House and DHS declined to 
comment.
Trump is not the first president to engage in a 
last-minute policy push, according to Republican 
strategist Alex Conant.
"Every outgoing administration tries to do as much 
as they can before the clock runs out," he said. 
"There are a lot of true believers in this White House 
who think immigration is bad for the country and 
are spending their last hours in power trying to 
cement their policies."
Most of Trump's immigration plans are unlikely 
to be finished, however, before he leaves office and 
the ones that are hastily pushed through will be 
vulnerable to court challenges.
A federal judge on Tuesday blocked two different 
fast-tracked Trump rules targeting the H-1B 
program. The judge said the administration failed 
to show "good cause" to skip regulatory steps that 
typically take months or longer.
Rules that have not taken effect by the time Biden 
takes office on Jan. 20 could be delayed and 
eventually rescinded, according to three experts 
in government regulations.
Any work in Trump's final month in office will 
also likely be slowed down by the Christmas and 
New Year's holidays and possible departures of 
Trump appointees, which is typical for outgoing 
administrations.One closely watched policy area 
will be any final Trump actions related to the 
Deferred Action for Childhood Arrivals (DACA) 
program, which was instituted by President Barack 
Obama, whom Biden served as vice president.The 
Supreme Court in June thwarted Trump's attempt 
to end DACA, which offers deportation relief 
and work permits to some 646,000 "Dreamer" 
immigrants brought to the United States as 
children but who lack legal status.

Rouhani:Assassination of scientist sign of 
helplessness of enemies

Trump Running Out of Time to Solidify 
Immigration Agenda after US Election Loss

US President Donald Trump's administration is pushing to 
finalize new immigration restrictions before his term ends in 
January, according to three senior homeland security officials, 
a last-gasp effort in a policy area that was a central focus during 
his four years in office.

Referring to the assassination of Mohsen Fakhrizadeh, Iranian 
President said that this terrorist act shows the helplessness of 
the sworn enemies of the Iranian nation against the scientific 
and research movements.

Rules that have 
not taken effect 
by the time Biden 
takes office on 
Jan. 20 could 
be delayed 
and eventually 
rescinded, 
according to 
three experts 
in government 
regulations.

Rouhani stated 
that in the last 
months of his 
life, this Iranian 
scientist had 
spent most of 
his time finding 
ways to combat 
coronavirus 
and completing 
research 
to make 
diagnostic kits 
for the disease, 
adding, "The 
assassination 
of this scientist 
was a great 
crime and 
inhumane act."



آذریجهرمی:اینترنتارزانمیشود
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: نه تنها اینترنت گران نشده و نخواهد شد، بلکه در صورت رشد ترافیک 
در سال آینده ارزان تر هم خواهد شد.محمد جواد آذری جهرمی در یک گفت وگوی اینستاگرامی با مخاطبان 
صفحه شخصی اش، در پاسخ به سوالی مبنی بر دلایل گرانی اینترنت اظهار کرد: نه تنها اینترنت گران نشده و 
نخواهد شد، بلکه در صورت رشد ترافیک در سال آینده ارزان تر هم خواهد شد. وی همچنین در رابطه با هزینه های 

اینترنتی دانش آموزان، افزود: شبکه دانش آموزی »شاد« رایگان است و ماهانه هزینه گزافی از سوی دولت بابت 
رایانه ترافیک شاد به حساب شرکت های اینترنتی منظور می شود، البته سرورهای شاد در برخی ساعات پاسخگوی نیاز 

دانش آموزان و دبیران نیست. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: پیگیری مشترکی با وزیر آموزش و پرورش از همراه 
اول که نرم افزار شاد را توسعه داده است، کرده ایم که اکنون در حال رفع این مشکل هستند. آذری جهرمی افزود: مردم تا جایی که 

شرایط خود و مسئولان را یکی ببینند و فشار اقتصادی را فقط برای خود ندانند می توانند آن را تحمل کنند. وی درباره راهکارهای کاهش 
قیمت گوشی و لب تاب افزود: راهکار اصلی بی شک بالا رفتن ارزش پول ملی است که با تحریم های ظالمانه کاهش یافته است. وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات گفت: در این شرایط تولید گوشی ارزان قیمت و متناسب داخلی را پیگیری کردیم، البته اکنون تمام ظرفیت کارخانه های داخلی 

به تولید تبلت اختصاص پیدا کرده تا نیاز دانش آموزان را رفع کنیم.

قالیبافانوام۱۲میلیونتومانیمیگیرند
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف از پرداخت وام ۱۲ میلیون تومانی به قالیبافان با بازپرداخت ۳۶ 
ماهه خبر داد. عبداله بهرامی درباره حمایت شبکه بانکی از بافندگان فرش دستباف گفت: در طول ۱٠ سال اخیر 
تسهیلات کم بهره به قالیبافان یا وام خرید به خریداران فرش داده نشده است و بانک توسعه تعاون تنها بانکی 
بوده که در این زمینه ورود کرده و تسهیلات به خریداران و قالیبافان داده است. وی ادامه داد: در حال حاضر دو 

تفاهم نامه با بانک توسعه تعاون داریم که یکی برای حمایت از مصرف کنندگان و خریداران فرش دستباف است 
و بر اساس آن ۲٠ درصد مبلغ فاکتور توسط خریدار پرداخت می شود و ۸٠ درصد مبلغ مابقی را بانک توسعه تعاون 

با نرخ مصوب بانک مرکزی می پردازد و  خریدار در قالب اقساط ۳۶ ماهه ظرف مدت سه سال آن را به بانک مسترد می 
کند که این طرح با وجود منابع محدود بانک، گام خوبی در جهت حمایت از تولید و عرضه فرش دستباف بوده است. مدیرعامل 

اتحادیه تعاونی های فرش دستباف افزود: تفاهم نامه دوم در حمایت از قالیبافان و بافندگان فرش است و به موجب آن هر قالیباف می تواند ۱۲ میلیون 
تومان وام از بانک توسعه تعاون دریافت کند. بهرامی نرخ سود وام ۱۲ میلیون تومانی را ۱۸ درصد با بازپرداخت ۳۶ ماهه ذکر کرد و درباره شرایط 
دریافت وام، گفت: قالیبافانی که عضو اتحادیه یا تعاونی های فرش باشند، با معرفی اتحادیه و ثبت نام در سایت اتحادیه فرش می توانند از تسهیلات 
خرید مواد اولیه و تاسیسات و ابزارآلات بهره مند شوند و برای دریافت وام لازم است در بانک توسعه تعاون سپرده گذاری و افتتاح حساب کرده باشند.
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برای کادر درمان 
بودجه هایی 

در نظر گرفته 
شده است. حتی 

سربازان حقوقی که 
می گرفتند در این 

بودجه دو برابر شده 
است
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وزیر کار از هیچ 
 کارگری شکایت

 نکرده است
در پی اظهــارات اخیر ســید ناصر 
موســوی لارگانی، نماینــده مردم 
فلاورجان در مجلس شورای اسلامی 
در مورد شلاق زدن کارگران در نتیجه 
شــکایت وزیر کار، روابــط عمومی 
این وزارتخانه اعــلام کرد که محمد 
شریعتمداری از هیچ کارگری شکایت 

نکرده است.
در پی اظهــارات اخیر ســید ناصر 
موســوی لارگانی، نماینــده مردم 
فلاورجان در مجلس شورای اسلامی 
در مورد شلاق زدن کارگران در نتیجه 
شکایت وزیر کار، روابط عمومی این 
وزارتخانه اعلام کــرد: اظهارات این 
نماینــده صحیح نیســت و  محمد 
شریعتمداری، وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی از هیچ کارگری شــکایت 
نکرده اســت. ضمن تکذیــب این 
موضوع، انتظار مــی رود نمایندگان 
محترم مجلس شورای اسلامی، دقت 
نظر بیشــتری در بیان مطالب خود  
داشته باشند و جانب انصاف را رعایت 

کنند.
طبق اعــلام روابط عمومــی وزارت 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی، این 
وزارتخانه حامی همیشگی کارگران 
است و شــکایت قضایی از این قشر 
شریف به هیچ عنوان از سیاست های 

این مجموعه نیست.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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 لایحه بودجه ۱۴٠٠، روز 
چهارشــنبه ۱۲ آذرماه با 
منابع عمومــی ۸۴۱ هزار 
میلیاردی به مجلس ارائه 
شــد. محمدباقــر نوبخت 
با حضــور در یــک برنامه 
تلویزیونی جزئیات لایحه 

بودجه سال آینده را مورد بررسی قرار داد.

   پرداخت یارانه ادامه دارد
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به 
جریان یارانه در سال آینده گفت: افزایش 
یارانه معیشتی در بودجه در نظر گرفته شده 

است و پرداخت یارانه نقدی ادامه دارد.
وی افزود: دلار ۴۲٠٠ تومانی برای تأمین 
کالاهای اساســی در نظر گرفته شده، اما 
چنانچه شرایط طوری باشــد که این ارز 
حذف شود، یارانه ها ۲ تا ۳ برابر می شود؛ 
همچنین در بودجه ســال آینده ۱۶ هزار 
میلیارد برای رفع فقر در نظر گرفته شده 

است.

   وضعیت حقوقی در بودجه ۱۴00
رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه 

پرداخت همه کارکنان دولت حقوقشان ۲۵ 
درصد اضافه می شود، اظهار کرد: افزایش 
ضریب حقــوق گروه های مختلف حقوق 
بگیر در دستگاه های اجرایی و همچنین 
نیروهای مسلح به میزان ۲۵ درصد است؛ 
بنابراین میزان افزایش حقوق سال آینده 

۲۵ درصد خواهد بود.
نوبخــت ادامــه داد: بــرای کادر درمان 
بودجه هایی در نظر گرفته شده است. حتی 
ســربازان حقوقی که می گرفتند در این 

بودجه دو برابر شده است.

   حامل های انرژی گران نمی شود
وی در رابطــه با وضعیت تــورم و گرانی 
حامل های انرژی در ســال آینده گفت: 
تورم در ماه های اخیر به دلیل نوسان نرخ 
ارز افزایشی بوده است ولی پیش بینی بانک 

مرکزی بر این است که تورم تا ۲۲ درصد 
کاهش پیدا کند.

رئیــس ســازمان برنامــه و بودجــه در 
پاســخ به این ســوال که آیا در سال بعد 
حامل های انــرژی افزایش قیمت خواهد 
داشــت تاکید کرد: هیچ چیــز را گران 
 نخواهیم کــرد؛ مطلقاً ایــن کار را انجام

 نمی دهیم.

   مجلس نظر خود بــرای اصلاح 
ساختار بودجه را اعلام کند

نوبخت دربــاره اصلاح ســاختار بودجه 
نیز توضیح داد: ســاختار بودجه دو سال 
است که تغییر کرده است؛ بعد از مجلس 
یازدهم برنامه اصلاح ســاختار زیادی را 
تقدیم مجلس کردیم اگر در جایی مجلس 
احساس می کند که جای کار دارد ما هم 

کمک خواهیم کرد.
وی افــزود: مجلس فرصــت دارد درباره 
بودجه ارائه شده اصلاحاتی انجام دهد، اما 
هر چی نیاز بود ما در بودجه در نظر گرفتیم.

   اتکای بودجه به نفت ۲۳ درصد شد
رئیس ســازمان برنامه و بودجه در ادامه 
با اشــاره به اینکه در ســال های گذشته 
بیش از ۵٠ درصــد بودجه به نفت متکی 
بود که امســال این به ۲۳ درصد رسیده 
است. گفت: در لایحه بودجه سال ۱۴٠٠ 
درآمدهای نفتی که با عنوان منابع حاصل 
از نفت و فرآورده های نفتی از آن یاد شده 
به ۱۹۹.۲ هــزار میلیارد تومان رســیده 
است؛ در بخش منابع عمومی دولت، آنچه 
 مهم است درآمدهای نفتی و درآمدهای

 مالیاتی است.

نوبخت: 

یارانهها۲تا۳برابرمیشود
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور گفت: دلار ۴۲00 
تومانی برای تأمین کالاهای اساسی در نظر گرفته شده، 
اما چنانچه شرایط طوری باشد که این ارز حذف شود، 

یارانه ها ۲ تا ۳ برابر می شود.
ایرنا

خـــبــــر

شروط بازگشت شرکت های خارجی به 
بازار لوازم خانگی ایران اعلام شد

دبیرکل انجمن صنایــع لوازم خانگی ایران با 
تاکید بر لزوم مســاعد کردن فضا برای ورود 
سرمایه گذار خارجی، گفت: با توجه به خروج 
برندهای خارجی و ضرر و زیان های وارده، باید در وهله نخست ادعای 
خسارت کنیم و مواردی همچون استقرار واحدهای تحقیق و توسعه و 

آموزش کارکنان را خواستار شویم.

»عباس هاشمی« درخصوص بازگشت برندهای خارجی به بازار بزرگ کشورمان 
با احتمال کمرنگ شدن تحریم های ظالمانه، افزود: باید ضمن حمایت های ویژه 
از صنایع کشور به خصوص صنایع نوپا، نیم نگاهی به انتقال فناوری از خارج کشور 
داشت و این مهم جز با تعامل با برندهای بزرگ و مطرح جهان محقق نمی شود.

به گفته وی، در سال های گذشته صنعت قطعه سازی کشورمان رشد بسیار 
خوبی را تجربه کرده که می تواند به رشد و ایجاد ارزش افزوده در سایر بخش ها 

از جمله صنعت لوازم خانگی بیانجامد.
این مقام صنفی ادامه داد: وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال های گذشته 
همواره رویکرد وارد کردن قطعه سازان ایرانی به زنجیره تامین قطعات شرکت ها 
و برندهای بزرگ را دنبال کرده و همچنین به دنبال ورود بخش های تحقیق و 

توسعه )R&D( آنها به کشورمان بوده است.
وی تصریح کرد:  این مهم با هدف استفاده مناسب از سرمایه گذاری های انجام 
شده یا مسکوت نماندن موضوع تولید در صورت خروج آن شرکت ها و برندها 
از کشورمان به دلایلی همچون تحریم ها انجام می شده است، هرچند با وجود 
همه تلاش ها خروج برندهای مطرح را در دور دوم تحریم های ظالمانه علیه 
کشورمان شاهد بودیم و در این زمینه نیازمند تجدید نظر در قراردادهایمان 

هستیم.
هاشــمی خاطرنشــان کرد: توســعه ارتباطات جهانی می تواند به ارتقای 
استانداردهای کیفی، یادگیری نحوه تعاملات از سوی صنعتگران، آموزش 
شیوه های ظریف بازرگانی خارجی و ارتقای کیفی مواد اولیه و قطعات بیانجامد 
و در این صورت اســت که دیگر نگران باز شدن درهای کشــور یا در مقابل 

تحریم ها نخواهیم بود.

بــــازار
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

امکانگردشگردیدرفضافراهممیشود!
استارت آپ گردشگری فضایی Space Perspective خبر از اولین پرواز گردشی در فضا در سال 
۲۰۲۴ داد.  استارت آپ گردشگری فضایی Space Perspective به تازگی اعلام کرده که توانسته 
 Prime Movers است ۷ میلیون دلار بودجه اضافه از طریق سرمایه گذاران جدید خود یعنی دو شرکت
Lab و Base Ventures دریافت کند. شرکت گردشگری Space Perspective توسط دو 

نفر با نام های Jane Poynter و Taber MacCallum راه اندازی شده است؛ این دو فرد در گذشته 
 Spaceship را تاسیس کرده بودند که اکنون روی پروژه World View نیز شرکت بالون استراتوسفری

Neptune تمرکز کرده است. در حال حاضر شرکت Space Perspective یک سفینه فضایی با نام نپتون 
طراحی کرده است که توانایی جا به جایی حداکثر هشت مسافر در یک سفر شش ساعته را دارد؛ گفتنی است بخش از این سفر 

فضایی شامل دو ساعت تردد در بخش بالایی جو زمین و بر فراز اقیانوس اطلس می شود. قرار است اولین سفر آزمایشی این سفینه در سه ماهه 
نخست سال ۲۰۲۱ انجام خواهد شد که این پرواز بدون هیچ گونه سرنشینی و با فشار پایین تر از آزمایش نهایی این سفینه انجام خواهد شد. 
پیش بینی می شود اولین پرواز رسمی این سفینه به همراه مسافران در سال ۲۰۲۴ انجام شود؛ اما پیش فروش بلیط های این سفینه از سال 

آبنده آغاز شده و افرادی که علاقه مند به پرواز در فضا هستند می توانند این بلیط را خریداری کنند.

همدلی فراتر از یک واژه  زیبا 
و درواقع ابزاری حیاتی برای 

توسعه بهره وری، رهبری و 
مشارکت است. افرادی که 
همدلی خود را به دیگران 

ابراز نمی کنند، بهایی واقعی 
می پردازند

،،
زومیت

یادداشـــت
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 تقابل بودجه 1400 
و بورس

بالاخره لایحــه بودجه۱۴۰۰ روانه 
مجلس شد و تا این جای کار حکایت 
از این موضوع نفت ۴۰ دلاری و نرخ 
ارز ۱۱ هزار و 5۰۰ تومانی دارد و این 
موضوع که ایــن لایحه چه تاثیری 
روی بازار سهام و بورس دارد تاثیر 
مهمــی دارد. طرح انتشــار اوراق 
پیش فروش نفت پس از حواشــی 
بسیار بالاخره تاثیر منفی روی بازار 
سهام گذاشت اما؛ تا اینجای ماجرا 
مشخص شده که دولت می خواهد 
یک چهارم از بودجه سال آینده را 
از طریق اوراق ســلف نفتی تامین 
کند. اســحاق جهانگیری، معاون 
اول رییــس دولت نیز شــهریور 
ماه، زمانــی که اعلام کــرد طرح 
گشایش اقتصادی به علت »برخی 
ناهماهنگی ها« منتفی شده است، 
گفته بود: باید در بودجه سال آینده 
طرح ها و ایده های مشابهی که بتواند 
درآمد لازم را برای دولت ایجاد کند، 
تدوین شود. با این حال در بهارستان 
در همچنــان بــر همان پاشــنه 
می چرخد و نماینــدگان مخالف 
این لایحه هســتند حتی یکی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
گفته بود که اگر این پیشــنهاد در 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۰ باشد، 
کمیســیون تلفیق کلیات بودجه 
را رد خواهــد کــرد. چندی پیش 
ســیدحمید پورمحمدی، معاون 
رییس سازمان برنامه و بودجه کشور 
گفته بود: لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 
تا چنــد روز دیگــر تقدیم مجلس 
شورای اسلامی می شــود. هرچند 
دولت طبق قانون تــا نیمه آذر ماه 
فرصت دارد لایحــه بودجه را راهی 
بهارســتان کند امــا پورمحمدی 
اعلام کرده این لایحه ۱۲ آذر ماه به 
دست نمایندگان می رسد تا فرصت 
کافی برای بررسی آن داشته باشند. 
بررسی لایحه بودجه پس از تقدیم 
آن از سوی سازمان برنامه و بودجه در 
هیات دولت آغاز شد و اکنون مراحل 

نهایی خود را طی می کند. 
مجتبی رضاخــواه، نماینده تهران 
و عضو کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلــس شــورای اســلامی در 
گفت وگــوی اخیر خود بــا دنیای 
اقتصاد درخصوص وضعیت بودجه 
می گوید: دولت قصــد دارد بخش 
قابل توجهی از درآمد خود را از طریق 
فروش اوراق سلف نفتی تامین کند. 
درباره تامین بخشی از بودجه سال 
آینده از طریق اوراق نفتی خبرهایی 
به صورت غیررسمی منتشر شده که 
بر اساس آنچه ما اطلاع داریم قرار 
است مبلغ قابل توجهی از درآمدهای 
دولت در سال آینده از طریق فروش 
اوراق ســلف نفتی تامین شود.این 
نماینده مجلس رقمی را که دولت 
می خواهــد از طریق فــروش این 
اوراق برای خــود تامین مالی کند، 
رقم بســیار بالایی می داند و تاکید 
می کند: کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اســلامی با این کار 
مخالف اســت. رضاخواه می گوید: 
طی صحبتی که مــن با چند نفر از 
نمایندگان عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه داشتم همگی با این پیشنهاد 
دولت در لایحه بودجه مخالف بودند 
و به نظر می رسد اگر دولت بخواهد 
چنین کاری کند و این پیشنهاد را 
در لایحه گنجانده باشد، ما کلیات 
بودجه را در کمیســیون تلفیق رد 
خواهیــم کــرد و در اولین فرصت 
ممکن تلاش می کنیم کلیات بودجه 
رد شود و به دولت بازگردد، چراکه 
این نحوه تامین درآمد بسیار مضر 

است.

تعادل نیوز
تحلیــل بورس
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ویروس کرونا کدام استارت آپ ها را توسعه داد؟

در این گزارش چهار اســتارت آپ که به واسطه شیوع 
ویروس کرونا با استقبال خوبی از سوی کارآفرینان رو به 

رو شدند را معرفی کرده ایم.

توسعه فناوری به حدی سرعت دارد که حتی نمی توان برای چند هفته آینده آن برنامه 
ریزی یا پیش بینی کرد. با این حال در صورتی که سطح توقع خود را بالا ببریم، می توانیم 
تا حدودی اتفاقاتی که قرار است در دنیای فناوری و تکنولوژی بیافتد را پیش بینی کنیم. 
در سال های اخیر توسعه فناوری تاثیر و کمک بسیار زیادی در صنعت و تجارت کرده و 
بسیاری از چالش ها و دغدغه های افراد را از بین برده است. از طرفی هم با شیوع ویروس 
کرونا در جهان و خانه نشین شدن و همچنین بی کار شدن بسیاری از افراد، در این ایام 

توجه زیادی به کسب و کار های نوپا و به خصوص استارت آپ ها شده است.
در ادامه قصد داریم تعدادی از استارت آپ های بزرگ که در سال ۲۰۲۰ توسعه بسیار 
زیادی داشتند و انتظار می روند در سال آینده، توسعه این استارت آپ ها همچنان ادامه 
داشته باشند و در سال ۲۰۲۱ باشد شاهد توسعه هرچه بیشتر این استارت آپ ها باشیم.

Edge computing فناوری   
فناوری Edge computing که به معنای پردازش، تجزیــه و تحلیل داده ها در 

سرور های نزدیک به نرم افزار مورد استفاده توسط کاربران است. از این فناوری 
در مراکز ارائه دهنده خدمات مخابراتی، شرکت های نیمه هادی و فناوری 
اینترنت اشیاء استفاده می شود. با روی کار آمدن فناوری 5G در جهان نیز 
پیش بینی می شود قدرت پردازش به کمک این فناوری تا حد بسیار زیادی 
افزایش پیدا کند و برنامه های مورد استفاده در هر کدام از مشاغلی که از این 

فناوری استفاده می کنند بسیار سریع تر از همیشه خواهد بود.
مهم ترین تاثیر افزایش ســرعت در فنــاوری Edge computing به 
فناوری هایی نظیر اتومبیل های خودران، ربات های هوشمند و هوش مصنوعی 
مربوط می شود. مدیر یکی از استارت آپ های فعال در زمینه این فناوری نیز 
به تازگی اعلام کرده است که با توسعه کسب و کارها، داده ها و اطلاعات مورد 
 Edge computing استفاده آن ها نیز سنگین تر می شوند و توسعه فناوری
تاثیر بسیار زیادی در آینده شرکت ها خواهد داشت. برای مثال در آینده در نقاط 
مختلفی از کره زمین اینترنت اشیاء و ناوگان حمل و نقل هوشمند و بدون راننده 
 Edge مورد استفاده قرار خواهد گرفت، در این میان اگر قدرت پردازش فناوری
پایین باشد، اختلال بزرگی در مسیر توسعه فناوری های آینده پیش خواهد آمد.

افزایش نیاز در این فناوری باعث شده است استارت آپ های بسیار زیادی برای فعالیت 
در این زمینه به وجود بیایند.

telehealth فناوری   
این فناوری همان فناوری پزشکی از راه دور است که در زمان شیوع ویروس کرونا در جهان 
و در کشور ما مورد استفاده قرار گرفته است. در این نوع فناوری افراد می توانند بدون نیاز 
به ملاقات حضوری با افراد و صرفا به وسیله استفاده از اینترنت و بیان مشکلات خود به 

صورت آنلاین به پزشک مربوطه مراحل درمان خود را طی کنند.
در حقیقت انتظار می رود در سال آینده فناوری پزشکی از راه دور حدود ۴۰ درصد رشد 
داشته باشد و برای استارت آپ های فعال در این زمینه سود بسیار زیادی داشته باشد. 
فناوری پزشکی از راه دور در سال ۲۰۲۰ توانسته اســت حدود ۳۸ میلیارد دلار برای 
استارت آپ های فعال در این زمینه سودآوری داشته باشد و انتظار می رود این عدد تا سال 

۲۰۲5 به ۱۹۱ میلیارد افزایش پیدا کند.

   فناوری رباتیک
افزایش درخواســت برای خرید های آنلاین در ایام اخیر به قدری زیاد شــده است که 

فروشنده ها برای تحویل اقلام خریداری شده توسط کاربران با مشکل مواجه شده اند. اما 
راه حلی که بسیاری از شرکت ها از آن استفاده می کنند، تحویل اجناسی خریداری شده 
توسط کاربران توسط ربات های هوشمند است. در این میان استارت آپ های چینی تمرکز 
بسیار زیادی روی توسعه ربات های هوشمند کردند چرا که ویروس کرونا از این کشور آغاز 
شد و چین با ساخت و عرضه ربات های هوشمند برای تحویل مرسولات کاربران، قصد 

جلوگیری از گسترش ویروس کرونا را داشت.
پس از چین این فناوری در انگلستان و به طور جدی در آمریکا مورد بررسی قرار گرفت. 
 Manna، Starship Technologies در حال حاضر اســتارت آپ هایی نظیر
و Nuro روی این فناوری تمرکز کرده اند و ربات های خود را به فروشــگاه های آنلاین 
آمریکایی می فروشــند تا از این طریق علاوه بر کمتر شدن هزینه های فروشندگان، از 

گسترش ویروس کرونا جلوگیری شود.

   تحصیل آنلاین
با شیوع ویروس کرونا در جهان و مشــخص نبودن زمان نابودی این ویروس تحصیل 
دانشجویان و دانش آموزان بر بستر اینترنت انجام می شود و این موضوع باعث شده تا 
استارت آپ های مختلفی در زمینه تدریس آنلاین فعالیت داشته باشند؛ تحصیل آنلاین 
در سال ۲۰۲۰ حدود ۱5 درصد نسبت به ســال ۲۰۱۹ افزایش داشت که علت آن هم 
شیوع ویروس کرونا در جهان بود، علاوه بر این پیش بینی شده است این فناوری تا پایان 
سال جاری میلادی حدود ۷.۶ میلیارد دلار سودآوری برای استارت آپ های فعال در این 

زمینه داشته باشد.
اوج استفاده از تحصیل آنلاین، در اواسط ماه آوریل بود و تعطیلی مدارس در ۱۹۰ کشور 
باعث استفاده حدود ۹۰ درصد دانش آموزان حاضر در کشور های درگیر با ویروس کرونا از 
اینترنت شد که آمار آن ها حدود ۱.۶ میلیارد نفر بود. از طرفی هم هنوز درگیری با ویروس 
کرونا در سراسر جهان ادامه دارد و تحصیل تمامی دانشجویان و دانش آموزان به صورت 
مجازی انجام می شود، همین موضوع باعث استقبال هر چه بیشتر افراد برای تشکیل 

استارت آپ های فعال در زمینه تحصیل شده است.
سازمان های جهانی مانند یونسکو نیز اطلاعاتی در فضای مجازی منتشر کرده اند که 
نشان از افزایش چشمگیر میزان استفاده کاربران از پلتفرم های تحصیل آنلاین می دهد.

هر چهار استارت آپ بالا جزو فعالیت هایی هستند که در سال آینده انتظار می رود بتوانند 
رشد بسیار چشمگیری داشته باشند؛ با این حال پیشنهاد می شود افراد قبل از ورود به 

هرکدام از این فرصت های شغلی، مطالعه کاملی روی آن ها داشته باشند.

باشگاه خبرنگاران جوان
گــــــزارش

استارت آپ

ایــن موضــوع لزوما خوب 
نیســت. درواقع محیط کار 
بیش ازحــد رقابتــی، یک 
ریســک بزرگ محســوب 
می شــود: ۴۳ درصــد از 
کارمنــدان بــه موسســه  
OfficeTeam گفته اند 
که اگر رقابتی که آن ها را احاطه کرده، به 
تنش مداوم تبدیل شــود، کار خود را رها 
می کنند. سال ۲۰۱۷ نشریه  کسب وکار 
هاروارد مقاله ای را منتشــر کرد که در آن 
کارشناســان علوم رفتاری، این مســئله 
را تصدیق کرده بودنــد. تحقیقات آن ها 
نشان می داد زمانی که رقابت محیط کار، 
کارمندان را مضطــرب کند، مثلا نگرانی 
آن ها را درزمینه  پول یــا اخراج یا تحقیر 
شــدن افزایش دهــد، آن هــا به احتمال 
بیشتری رفتارهای غیراخلاقی را در پیش 

می گیرند.
مشــکل اینجا اســت کــه پیــروزی در 
رقابت هــای محیط کار، بــه قیمت نزول 
کیفیت کار تیمی تمام می شود. حتی اگر 
مهارت های فــردی اهمیت زیادی در این 

رقابت داشته باشد.
زینپ ایلگاز، هم بنیانگذار و رییس شرکت 
Confirm BioSciences در یکی از 
مقالات خود، خاطره ای را یادآوری می کند: 
مدت ها پیش او در استارتاپی کار می کرد 
که فروش خوب را نســبت به کارمندان 
در اولویت قرار می داد. محیط اســتارتاپ 
به صورتی بود که کارمنــدان هرگز مورد 

قدردانی قرار نمی گرفتنــد و موفقیت و 
تلاش آن ها به رسمیت شناخته نمی شد. 
باوجود همه  تاکید شــرکت بر سودآوری 
و درآمدزایی، ســرانجام آن ها به سختی 

شکست خوردند.
شاید عزت نفس عنصری ضروری در حفظ 
جایگاه باشــد، اما خودخواهی واقعا مانع 
زیانباری است. اریک هوبرمن، مدیرعامل 
شرکت هاوک مدیا می گوید اگر در دنیای 
کسب وکار، کنترل تصمیمات را به دست 
امیال درونی خود بســپارید، تصمیمات 

بسیار ضعیفی اتخاذ خواهید کرد.

  واژه ای فراتر از اصطلاحات مد روز
همدلی فراتر از یک واژه  زیبا و درواقع ابزاری 
حیاتی برای توســعه بهره وری، رهبری و 
مشارکت اســت. افرادی که همدلی خود 
را به دیگران ابراز نمی کنند، بهایی واقعی 
می پردازند. به گفته دان روست، مؤسس 
Frontline Learning، افرادی که 
در محیط کار از دینامیک انسانی اجتناب 
می کننــد، ۲۲ درصد کمتر از ســایرین 
درآمدزایــی دارند. به بیان دیگــر افرادی 
که علاقه ای به پیشــرفت دیگران ندارند، 

نتیجه ای معکوس به دست می آورند.
شــاخص همدلــی HBR در ســال 
۲۰۱۶، شرکت های جهانی را به دو لحاظ 
موردبررســی قرار داد: اول، توانایی حفظ 
کارمندان برتر و دوم، ایجاد فضایی که در آن 
تیم های مختلف، به موفقیت می رسیدند. 
شرکت هایی که در این شاخص به لحاظ 
همدلی در رده های برتر قرارگرفته بودند، 
عبارت بودند از فیس بوک؛ گوگل، لینکدین، 
نتفلیکس و یونیلیور. این شرکت ها همگی 
رهبران صنعت خود به شــمار می روند. 
این موضوع نشان می دهد که نه تنها افراد 
همدل، موفق ترند، بلکه تیم های همدل تر 
نیز به عنوان یک مجموعه  کلی، موفق تر 

هستند.

  توسعه   همدلی
گرچه همدلی فواید شــخصی و حرفه ای 
اثبات شده ای دارد، ولی رهبران کسب وکار 
نمی توانند به راحتی کارمندان را به همدلی 

تشویق کنند. خوشبختانه آن ها برای این 
هدف، سه راه پیش رو دارند:

با قدردانی کردن از کارمنــدان، به آن ها 
انگیزه بدهید

رهبرانی که انتظــار دارنــد کارمندان از 
مشتریان و ســایرین قدردانی کنند، باید 
ابتدا خودشــان این رفتار را نشان دهند. 

ایلگاز در مقاله  خود می نویسد:
تیمی که قدردانی را اظهار و تجربه می کند، 
نه تنها برای کار کردن انگیزه پیدا می کند، 

بلکه از زندگی نیز سپاس گذارند.
بی شک کارمندان سخت تلاش می کنند 
و ارتقا می یابند، اما درعین حال احساس 
ارزش بیشتری نسبت به خودشان خواهند 

داشت.
اظهار قدردانی لزوما به تلاش های وقت گیر 
نیاز ندارد. یک راه ســاده این است که هر 
هفته، دو کارمندی را که عملکرد بهتری 
داشته اند، شناسایی و تشویق کنید. مثلا 
کارمندی که قرارداد مهمی را به دســت 
آورده یا کارمندی که یک پروسه  طولانی 
را به شیوه  عالی خلاصه کرده است. آن ها 
را به شیوه  مناســبی تحسین کنید. مثلا 
یک یادداشت شخصی برای آن ها ارسال 
کنید، یــا در خبرنامه  شــرکت به تلاش 

موفقیت آمیز آن ها اشاره کنید.

  رهبران تیم را بر اســاس هوش 
هیجانی شناسایی کنید

کارآفرینان هوشــمند، به توانایی و مقام 
کارمنــدان نگاه می کنند تا نســل بعدی 
رهبران شــرکت را از میان آن ها پرورش 

دهند. هوشــمندترین آن ها، بــه دنبال 
افــرادی می گردند که محیــط اطراف را 
برای شــکوفایی دیگران آماده می کنند. 
افرادی که نه تنها خودشان موفق هستند، 
بلکه با همدلی، از سایر اعضای تیم حمایت 
می کنند. این اقدام به خودی خود سیگنالی 
را به همه  اعضا ارســال می کنــد: افرادی 
که برای رســیدن به خط پایان پیروزی، 
دیگران را کنار می زنند، پاداشی دریافت 
نمی کنند. افرادی مورد تحسین و تشویق 
 قرار می گیرند که به پیشرفت دیگران کمک 

می کنند.

  درک نیازهای مشتری، مستلزم 
روابط قوی است

به کارمندان یادآوری کنید که درک متقابل 
را در مواجهه با مشتریان نیز به کار بگیرند. 
نادیده گرفتن خواســته های مشــتری، 
فراموش کردن یا بی توجهی به شــکایات 

مشتریان، یا استفاده از یک الگوی یکسان 
برای همه  تعاملات، باعث می شود مردم 
احساس کنند که با آن ها مثل کپی کاربنی 

رفتار شده است. هوبرمن می نویسد:
خودتان را به جــای مشــتری بگذارید. 
منظور این نیست که کارمندان فکر کنند 
همیشه مشتریان را محق می دانید. بلکه 
آن ها باید حس کنند که شــرایط، برای 
همگان به شــیوه ای مثبت مدیریت شده 
اســت، حتی اگــر درنهایت مشــتریان 
 همــه  خواســته های خــود را دریافت

 نکنند.
رقابت در محیــط کار، می تواند به خلق 
نوآوری کمک کنــد. اما همچنین ممکن 
است ذهنیتی را ایجاد کند که کارمندان، 
دیگران را موانع راه خود ببینند. رهبران با 
تعدیل رقابت و بهره گیری از یک رویکرد 
همدلانه، می توانند تیم خود را رشد دهند 
و از سودآوری بیشتری نیز برخوردار شوند.

آیا همدلی در محیط کار شما جایی دارد؟   

رقابتیاهمدلی؟

بی شک کارمندان 
سخت تلاش می کنند 

و ارتقا می یابند، اما 
درعین حال احساس 

ارزش بیشتری نسبت 
به خودشان خواهند 

داشت.
اظهار قدردانی لزوما به 
تلاش های وقت گیر نیاز 

ندارد.

فضای بسیار رقابتی محیط های کار امروزی، به اضطراب بالای 
کارمندان منجر می شود، کیفیت عملکرد آن ها را پایین می آورد 

و سودآوری شرکت را در معرض ریسک قرار می دهد.
از مدت ها پیش، محیط شرکت یا دفتر کار، شبیه به یک زمین 
مسابقه ی ورزشی بوده است که در آن کارمندان برای ترفیع یا 
پاداش با یکدیگر مسابقه می داند. اما در طول یک دهه ی گذشته، 
این رقابت شدیدتر شده است: یک ســوم از مدیران حاضر در 
نظرسنجی موسســه  OfficeTeam، معتقد بودند اعضای تیم 
آن ها در رقابتی ترین حالت 10 سال گذشته هستند. درعین حال 
دوسوم از کارمندان نیز معتقد بودند که در یک محیط کار رقابتی 

کار می کنند.
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